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Protokół Nr XXVII.2020 
z obrad XXVII sesji Rady Miejskiej w Drezdenku 

z dnia 24 lutego 2020 roku 
 

Obrady rozpoczęto 24 lutego 2020 r. o godz. 17:00, a zakończono o godz. 20:30 

tego samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 14 radnych Rady Miejskiej w Drezdenku. 

 

Obecni: 

1. Michał Czekajło 

2. Radosław Dolata 

3. Sebastian Dukaczewski 

4. Adam Kołwzan 

5. Łukasz Kołwzan 

6. Karolina Kozicka 

7. Dariusz Krysa 

8. Damian Matela-Libera 

9. Andrzej Miron 

10. Dariusz Paluszkiewicz 

11. Paulina Pieluszczak-Suchodolska 

12. Sylwia Słomińska 

13. Mariusz Suchecki 

14. Elżbieta Turostowska 

15. Tomasz Walczak 

 

Ad. 1  

Otwarcie obrad XXVII sesji Rady Miejskiej w Drezdenku i stwierdzenie 

prawomocności obrad. 

Otwarcia XXVII sesji Rady Miejskiej w Drezdenku dokonał Przewodniczący Rady 

Miejskiej Mariusz Suchecki. Powitał Burmistrza Drezdenka Karolinę Piotrowską, 

Zastępcę Burmistrza Mateusza Grzymałowskiego, Skarbnika Gminy Aleksandrę 

Lachowicz, kierowników jednostek organizacyjnych Gminy, pracowników Urzędu 

Miejskiego, sołtysów (lista obecności sołtysów stanowi załącznik nr 1a do protokołu), 

Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Strzelcach Kraj. Joannę Lewandowską (lista 

obecności gości stanowi załącznik nr 1b do protokołu), oraz radnych (lista obecności 

radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu). 

 

Ad. 2  

Przyjęcie porządku obrad. Wnioski do porządku. 

Przewodniczący Rady Miejskiej M. Suchecki przedstawił porządek obrad sesji RM: 

1. Otwarcie obrad XXVII sesji Rady Miejskiej w Drezdenku i stwierdzenie 
prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie porządku obrad. Wnioski do porządku. 
3. Wręczenie listów gratulacyjnych osobom, którym przyznano stypendia sportowe. 
4. Informacja o stanie bezrobocia w mieście i gminie Drezdenko. 
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5. Odczytanie przez radnych interpelacji złożonych w okresie międzysesyjnym. 
6. Projekt uchwały w sprawie nadania imienia Szkole Podstawowej w Trzebiczu - 
druk nr 138/20. 
7. Projekt uchwały w sprawie Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Drezdenko w 2020 r. - druk 
139/20. 
8. Projekt uchwały w sprawie powierzenia Burmistrzowi Drezdenka uprawnień do 
ustalenia cen i opłat za korzystanie z sal i świelic wiejskich stanowiących własność 
Gminy Drezdenko - druk nr 140/20. 
9. Projekt uchwały w sprawie nadania tytułu Honorowego Obywatela Gminy 
Drezdenko - druk nr 141/20. 
10. Projekt uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie 
Drezdenko na rok szkolny 2019/2020 - druk nr 142/20. 
11. Projekt uchwały sprawie utworzenia Żłobka Gminnego w Drezdenku - druk nr 
143/20. 
12. Projekt uchwały w sprawie nadania Statutu Żłobkowi Gminnemu w Drezdenku - 
druk nr 144/20. 
13. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia planu nadzoru nad żłobkami, klubami 
dziecięcymi oraz dziennymi opiekunami - druk nr 145/20. 
14. Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego w miejscowości Osów i Niegosław - druk nr 
146/20. 
15. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Drezdenko na 
2020 rok - druk nr 147/20. 
16. Sprawy różne. 
17. Wydanie opinii w sprawie rozłożenia na raty zaległości z tytułu czynszu za lokal 
mieszkalny. 
18. Zamknięcie obrad XXVII sesji Rady Miejskiej w Drezdenku. 
Radny Ł. Kołwzan poprosił o wniesienie do porządku obrad punktu dotyczącego 

projektu uchwały w sprawie pozostawienia skargi na działalność Burmistrza 

Drezdenka bez rozpoznania oraz wykreślenie punktu 9 dotyczącego nadania tytułu 

Honorowego Obywatela Gminy Drezdenko z porządku obrad. 

Głosowano w sprawie zmiany porządku obrad poprzez dodanie punktu dotyczącego 

projektu uchwały w sprawie pozostawienia skargi na działalność Burmistrza 

Drezdenka bez rozpoznania. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Michał Czekajło, Radosław Dolata, Sebastian Dukaczewski, Adam Kołwzan, Łukasz 

Kołwzan, Karolina Kozicka, Dariusz Krysa, Damian Matela-Libera, Andrzej Miron, 

Dariusz Paluszkiewicz, Paulina Pieluszczak-Suchodolska, Sylwia Słomińska, Mariusz 

Suchecki, Elżbieta Turostowska 

NIEOBECNI (1) 

Tomasz Walczak 
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Głosowano w sprawie zdjęcia punktu 9 z porządku obrad 

Wyniki głosowania: 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Michał Czekajło, Radosław Dolata, Adam Kołwzan, Łukasz Kołwzan, Karolina 

Kozicka, Dariusz Krysa, Damian Matela-Libera, Andrzej Miron, Paulina Pieluszczak-

Suchodolska, Sylwia Słomińska, Mariusz Suchecki, Elżbieta Turostowska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Sebastian Dukaczewski, Dariusz Paluszkiewicz 

NIEOBECNI (1) 

Tomasz Walczak 

Porządek obrad po zmianach przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie obrad XXVII sesji Rady Miejskiej w Drezdenku i stwierdzenie 

prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. Wnioski do porządku. 

3. Wręczenie listów gratulacyjnych osobom, którym przyznano stypendia sportowe. 

4. Informacja o stanie bezrobocia w mieście i gminie Drezdenko. 

5. Odczytanie przez radnych interpelacji złożonych w okresie międzysesyjnym. 

6. Projekt uchwały w sprawie nadania imienia Szkole Podstawowej w Trzebiczu - 

druk nr 138/20. 

7. Projekt uchwały w sprawie Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Drezdenko w 2020 r. - druk 

139/20. 

8. Projekt uchwały w sprawie powierzenia Burmistrzowi Drezdenka uprawnień do 

ustalenia cen i opłat za korzystanie z sal i świelic wiejskich stanowiących własność 

Gminy Drezdenko - druk nr 140/20. 

9. Projekt uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie 

Drezdenko na rok szkolny 2019/2020 - druk nr 142/20. 

10. Projekt uchwały sprawie utworzenia Żłobka Gminnego w Drezdenku - druk nr 

143/20. 

11. Projekt uchwały w sprawie nadania Statutu Żłobkowi Gminnemu w Drezdenku - 

druk nr 144/20. 

12. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia planu nadzoru nad żłobkami, klubami 

dziecięcymi oraz dziennymi opiekunami - druk nr 145/20. 

13. Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego w miejscowości Osów i Niegosław - druk nr 

146/20. 

14. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Drezdenko na 

2020 rok - druk nr 147/20. 

15. Projekt uchwały w sprawie pozostawienia skargi na działalność Burmistrza 

Drezdenka bez rozpoznania – druk nr 148/20. 
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16. Sprawy różne. 

17. Wydanie opinii w sprawie rozłożenia na raty zaległości z tytułu czynszu za lokal 

mieszkalny. 

18. Zamknięcie obrad XXVII sesji Rady Miejskiej w Drezdenku. 

Radni nie wnieśli uwag. 

 

Ad. 3 

Wręczenie listów gratulacyjnych osobom, którym przyznano stypendia 

sportowe. 

Burmistrz Drezdenka K. Piotrowska powiedziała, że jak co roku Gmina Drezdenko 

przyznaje stypendia sportowe zgodnie z uchwałą Rady Miejskiej. Dodała, że również 

w tym roku ma zaszczyt i przyjemność wręczyć stypendia sportowe młodym osobom, 

które rozsławiają Drezdenko biorąc udział i godnie reprezentując gminę Drezdenko 

na arenach sportowych. Burmistrz Drezdenka podkreśliła, że jest to przede 

wszystkim ich osobisty sukces, osiągnięcia sportowe to ich ciężka praca  

i determinacja, z pewnością również wsparcie bliskich w dążeniu do osiągania takich 

sukcesów. Burmistrz Drezdenka powiedziała, że dla Gminy Drezdenko jest to 

również ważny element wizerunku naszej małej ojczyzny a także promowania 

sportowego, prozdrowotnego stylu życia. K. Piotrowska wymieniała osoby, którym 

przyznano stypendia sportowe: 

1. Alicja Kaczmarek – lekkoatletka, biegaczka, uczennica II klasy Liceum 

Ogólnokształcącego im. T. Kościuszki w Gorzowie Wlkp. W 2019 roku zdobyła 

I miejsce w biegu na 600 m w Halowych Mistrzostwach Polski w kat. U18,  

I miejsce w biegu na 400 m i II miejsce w biegu sztafetowym 4 x 400 m  

w Ogólnopolskiej Olimpiadzie Młodzieży, IX miejscu w biegu na 400 m oraz 

biegu 100, 200, 300, 400 m w Olimpijskim Festiwalu Młodzieży Europe. 

2. Mateusz Bartkowiak – żużlowiec, uczeń I klasy Liceum Ogólnokształcącego  

w Zespole Szkół w Drezdenku. W 2019 r. zdobył I miejsce w zawodach Złota 

Stua, I miejsce MACEC Stowarzyszenie Motocyklowe Europy Środkowej,  

III miejsce w Drużynowych Mistrzostwach Polski Juniorów, III miejsce 

Młodzieżowych Mistrzostwach Polski Par Klubowych, czynnie ściga się  

w zawodach PGE Ekstraligi. 

3. Semir Wasilewski – Ślusarczyk – uczeń 8 klasy Szkoły Podstawowej im.  

J. Korczaka w Drezdenku, zawodnik taekwondo. W 2020 roku zdobył  

II miejsce w walkach Semi Kontakt Juniorzy Młodsi Polish Open Cup,  

I miejsce w walkach Semi Kontakt, III miejsce w technikach specjalnych 

juniorzy młodsi w Mistrzostwach Polski Taekwondo ITF, I miejsce w walkach 

Semi Kontakt, II miejsce w walkach w juniorzy młodsi w Dragon Cup. 

Radni nie wnieśli uwag. 

 

Ad. 4 

Informacja o stanie bezrobocia w mieście i gminie Drezdenko 

Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Strzelcach Kraj. J. Lewandowska 

poinformowała, że na koniec grudnia 2019 r. zarejestrowanych było 1686 osób 

https://www.google.com/search?bih=701&biw=1536&sxsrf=ALeKk02gspk0bko6Bsex5j2V_H7_Twlz_g:1583762807128&q=semir+wasilewski-%C5%9Alusarczyk+zawodnik+taekwondo&tbm=isch&source=univ&hl=pl&client=firefox-b-d&sa=X&ved=2ahUKEwiTx5ucyI3oAhWCqHEKHSxiDj0QsAR6BAgJEAE
https://www.google.com/search?bih=701&biw=1536&sxsrf=ALeKk02gspk0bko6Bsex5j2V_H7_Twlz_g:1583762807128&q=semir+wasilewski-%C5%9Alusarczyk+zawodnik+taekwondo&tbm=isch&source=univ&hl=pl&client=firefox-b-d&sa=X&ved=2ahUKEwiTx5ucyI3oAhWCqHEKHSxiDj0QsAR6BAgJEAE
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bezrobotnych z czego 535 to osoby bezrobotne z terenu miasta i gminy Drezdenko, 

co stanowi ok. 32% ogółu zarejestrowanych bezrobotnych. Dodała, że jeśli chodzi  

o kobiety to sytuacja jest podobna na terenie całego powiatu i bezrobotne kobiety 

stanowią około 60% wszystkich zarejestrowanych. J. Lewandowska powiedziała, że 

w zeszłym roku po raz pierwszy na terenie Powiatu Strzelecko-Drezdeneckiego 

odnotowana została jednocyfrowała stopa bezrobocia, poniżej 10% - było to  

w kwietniu 9,7%. Wyjaśniała, że nie jest to nic wielkiego, bo wiadomym jest,  że 

zarówno w całej Polsce jak i w województwie lubuskim stopa bezrobocia w ciągu 

roku malała. Dyrektor PUP zauważyła, że niestety na koniec stycznia tego roku jest 

już 10,8% stopy bezrobocia na terenie Powiatu Strzelecko-Drezdeneckiego.  

W kwestii osób bezrobotnych zarejestrowanych z terenu gminy Drezdenko  

J. Lewandowska powiedziała, że w 80% są to osoby znajdujące się w szczególnej 

sytuacji na rynku pracy czyli takie, które wymagają kompleksowego wsparcia nie 

tylko usług, ale również instrumentów czyli środków finansowych. Dodała, że osoby 

znajdujące się w szczególnej sytuacji na rynku pracy to są przede wszystkim osoby 

długotrwałe bezrobotne (40%), młode osoby bezrobotne do 30 roku życia, osoby 

powyżej 50 roku życia, osoby które posiadają co najmniej jedno dziecko do 6 roku 

życia (20%) i osoby bezrobotne, niepełnosprawne (ok. 10%). Opisując 

charakterystykę i strukturę osób bezrobotnych Dyrektor PUP powiedziała, że z gminy 

Drezdenko najwięcej stanowią zarejestrowane osoby: 

- w wieku od 25 do 34 lat,  

- z zasadniczym zawodowym wykształceniem,  

- które mają staż pracy od roku do 5 lat, 

- zarejestrowanych od 1 miesiąca do 3 miesięcy.  

Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Strzelcach Kraj. powiedziała, że PUP  

w ubiegłym roku dysponował 1618 ofertami pracy z czego 536 ofert pracy z terenu 

miasta i gminy Drezdenko tj. przeszło 30%. Dodała, że wśród pozyskanych ofert 

przeszło 900 to były oferty pracy stałej, natomiast pozostałe oferty były 

dofinansowane przez Powiatowy Urząd Pracy Strzelcach Kraj. J. Lewandowska 

powiedziała, że ze statystyk widać jak aktywnie firmy działają na terenie miasta  

i gminy Drezdenko. Przedstawiła następującą statystykę: 

- prace interwencyjne - w zeszłym roku stworzonych zostało 55 stanowisk pracy  

z czego 22 stanowiska na terenie miasta i gminy Drezdenko,  

- roboty publiczne - 38 stanowisk pracy z czego 8 z terenu miasta i gminy Drezdenko, 

- prace społecznie użyteczne - 99 osób, 19 osób z terenu miasta i gminy Drezdenko, 

w tym jedna osoba uczestniczyła w programie „Za życiem”. Wyjaśniła, że jest to 

rządowy program w ramach, którego wspierani są opiekunowie osób 

niepełnosprawnych w codziennych czynnościach w celu umożliwienia powrotu na 

rynek pracy, do aktywności zawodowej. J. Lewandowska poinformowała, że  

w ubiegłym roku przyznano 33 dotacje z czego wsparcie otrzymało 19 osób z terenu 

miasta i gminy Drezdenko, co stanowi około 60% wszystkich przyznanych dotacji.  

W kwestii dotyczącej wyposażenia, doposażenia stanowisk pracy to na 13 stanowisk, 

7 stanowisk jest z terenu Drezdenka. Dyrektor PUP powiedziała, że jeśli chodzi  

o staże to zostało podpisanych 288 umów z czego 90 umów z pracodawcami  
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z terenu miasta i gminy Drezdenko. J. Lewandowska zwróciła uwagę, że bardzo 

dużą aktywnością wykazali się pracodawcy, jeśli chodzi o Krajowy Fundusz 

Szkoleniowy. Dodała, że są to środki finansowe, którymi dysponuje Powiatowy Urząd 

Pracy, przeznaczone na kształcenie ustawiczne nie osób bezrobotnych, ale 

pracodawców bądź też ich pracowników. Poinformowała, że w ubiegłym roku 51 

pracodawców uzyskało takie wsparcie z czego 18 pracodawców z terenu miasta  

i gminy Drezdenko. W sprawie zatrudniania cudzoziemców Dyrektor PUP 

powiedziała, że w roku 2019 pracodawcy z terenu Powiatu Strzelecko-

Drezdeneckiego złożyli 1682 wnioski z tego 999 oświadczenia o powierzeniu 

wykonywania pracy cudzoziemcowi i 683 wnioski o zezwolenie na pracę 

cudzoziemców (96% wniosków jeśli chodzi o pracę sezonową było złożonych  

z tereniu miasta i gminy Drezdenko – Goszczanowiec, Duraczewo). Podsumowując 

J. Lewandowska powiedziała, że jeśli chodzi o działania Powiatowego Urzędu Pracy 

związane z zatrudnieniem cudzoziemców to sytuacja w 2019 roku była podobna do 

sytuacji roku 2018, czyli nic szczególnie w tej sferze się nie zmieniło. Dyrektor 

Powiatowego Urzędu Pracy poinformowała, że w tym roku PUP otrzymał środki 

finansowe w kwocie podobnej do roku ubiegłego tj. algorytm funduszu pracy oraz 

dwa projekty z Europejskiego Funduszu Społecznego. Dodała, że obecnie 

prowadzone są nabory wniosków o zorganizowanie prac interwencyjnych, na 

początku marca będzie ogłoszony kolejny nabór o zorganizowanie stażu dla osób 

bezrobotnych, natomiast w pierwszej połowie tego roku będą również ogłaszane 

nabory o przyznanie środków na rozpoczęcie działalności gospodarczej oraz dla 

pracodawców na wyposażenie, doposażenie stanowiska pracy. W kwestii Krajowego 

Funduszu Szkoleniowego J. Lewandowska poinformowała, że Powiatowy Urząd 

Pracy w Strzelcach Kraj. otrzymał dużo niższą kwotę niż w roku 2019, bo o 100.000 

zł mniej. Dodała, że zakończył się pierwszy nabór, na który wpłynęły 44 wnioski  

i w maju będzie ogłaszany kolejny nabór. Wyjaśniła, że są to środki z limitu 

podstawowego, jak to zostanie wykorzystane to na pewno PUP będzie ubiegać się  

o kolejne dofinansowanie. J. Lewandowska zwróciła uwagę, że w zeszłym roku udało 

się pozyskać środki z rezerwy ministra, jednak nie wiadomo jak będzie w tym roku 

dlatego, że barierą do ubiegania się o te środki jest stopa bezrobocia poniżej 10%. 

Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy pogratulowała bardzo aktywnych pracodawców 

i przedsiębiorców z terenu gminy Drezdenko.  

Radny D. Krysa zauważył, że w najbliższym czasie w gminie Drezdenko zostanie 

otwarty żłobek, gdzie zatrudnionych zostanie około 15 osób. Zapytał czy znajdą się 

na terenie gminy Drezdenko osoby z odpowiednimi kwalifikacjami do pracy  

z dziećmi. 

Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy powiedziała, że niepokojący jest wskaźnik, jeśli 

chodzi o osoby bezrobotne z wyższym wykształceniem - około 7%. Dodała, że 

przeprowadzając analizę można zauważyć, że bardzo dużo osób jest  

z wykształceniem pedagogicznym. Dodała, że trudno jest teraz powiedzieć czy to 

wykształcenie pedagogiczne dotyczy wykształcenia wczesnoszkolnego 

przedszkolnego. Zadeklarowała udzielenie szczegółowych informacji w najbliższym 

czasie. J. Lewandowska powiedziała, że w ubiegłym roku PUP miał do dyspozycji  
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ok. 5.000.000,00 zł i wykorzystanych zostało 99% tych środków. Zauważyła, że 

największym problemem jest skierowanie odpowiedniego kandydata do pracodawcy. 

Dyrektor PUP zwróciła uwagę, że w zeszłym roku zmieniła się ustawa, która 

odblokowała osoby, które dotychczas były w trzecim profilu czyli takie osoby, które  

z różnych powodów nie mogły, nie chciały podjąć zatrudnienia. Dodała, że obecnie 

PUP pracuje również z tymi ludźmi. J. Lewandowska powiedziała, że PUP co roku 

liczy na absolwentów, na osoby, które kończą szkoły i nie podejmują dalszego 

kształcenia w systemie dziennym. Dyrektor PUP powiedziała, że nie w 100%, ale  

w znacznym stopniu uda się sprostać stawianym przez Gminę wymaganiom  

i z pewnością uda się znaleźć kandydatów czy to na staż, czy w ramach 

dofinansowania lub w ramach robót publicznych. 

Radny M. Czekajło zapytał jak długo czy najdłużej są zarejestrowani bezrobotni, ile 

czasu. 

Dyrektor PUP powiedziała, że jest osoba zarejestrowana bez przerwy przez 5 lat. 

Dodała, że są osoby, które są zarejestrowane od lat 90 - tych z tym, że z przerwami, 

są to osoby, które raz w roku tylko idą do pracy, na krótki okres. J. Lewandowska 

powiedziała, że wcześniej były takie osoby, które pracowały tylko w ramach robót 

publicznych. Dodała, że przychodziły osoby, które deklarowały gotowość podjęcia 

zatrudnienia, szły do doradcy klienta i się okazywało że nie mogą podjąć pracy, bo 

małe dziecko, bo są niezdolne ze względu na stan zdrowia, bo nie są w stanie 

dojechać, itd. Dyrektor PUP podkreśliła, że 40% bezrobotnych to są osoby 

długotrwałe bezrobotne z tym, że tutaj mowa jest o osobach zarejestrowanych 

powyżej 12 miesięcy.  

Radny M. Czekajło odnosząc się do pytania radnego D. Krysy powiedział, że tak jak 

pielęgniarki dojeżdżają do pracy w promieniu 50 – 60 km to osoby chętne do pracy  

w żłobku będą w stanie dojechać. Dodał, że na przykład lekarze dojeżdżają do 

Szczecina do pogotowia czy do szpitala do pracy. Radny powiedział, że pielęgniarki 

pewnie nie będą tak daleko dojeżdżać, ale nasze jeżdżą do Gorzowa, do 

Międzychodu, do Choszczna itd. Dodał, że teraz to chyba nie ma aż takiej bariery, 

żeby osoby wykwalifikowane nie mogły dojechać. Radny M. Czekajło zwrócił uwagę, 

że część z osób bezrobotnych przychodzi do pracodawcy z informacją, aby 

pracodawca mu podpisał kartkę, że jest niezdolny do danej pracy i na tym wizyta  

w firmie się kończy.  

Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy J. Lewandowska powiedziała, że nie do końca 

tak pozostaje, bo jeżeli przekazywana jest informacja, że osoba jest niezdolna do 

pracy, a PUP kieruje osoby zgodnie z oczekiwaniami pracodawcy to musi on 

zweryfikować dlaczego osobę, którą skierowano zgodnie z oczekiwaniami  

i wymaganiami nie przyjmuje do pracy.  

Materiał na temat informacji o stanie bezrobocia w mieście i gminie Drezdenko 

stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

Radni nie wnieśli uwag. 
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Ad. 5 

Odczytanie przez radnych interpelacji złożonych w okresie międzysesyjnym. 

Radny D. Matela-Libera poinformował, że złożył dwie interpelacje dotyczące naprawy 

nawierzchni drogi dojazdowej ul. Transportowej wraz z ul. Pierwszej Brygady oraz 

nawierzchni ul. Sienkiewicza. Dodał, że nawierzchnia drogi w obecnym stanie jest 

nieutwardzona i nieprzystosowana do przejazdu samochodowego a tym bardziej do 

przejścia dla pieszych, brakuje chodnika a przede wszystkim zagraża 

bezpieczeństwo i zdrowiu. Radny D. Matela-Libera zapytał w jakim terminie Urząd 

może podjąć prace remontowe na drogach gruntowych.  

Radni nie wnieśli uwag. 

 

Ad.6 

Projekt uchwały w sprawie nadania imienia Szkole Podstawowej w Trzebiczu - 

druk nr 138/20. 

Przewodniczący Rady Miejskiej M. Suchecki poinformował, że projekt uchwały został 

omówiony na wspólnym posiedzeniu komisji. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie nadania imienia Szkole Podstawowej w Trzebiczu - druk 

nr 138/20 (projekt uchwały stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu) 

Wyniki głosowania: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Michał Czekajło, Radosław Dolata, Sebastian Dukaczewski, Adam Kołwzan, Łukasz 

Kołwzan, Karolina Kozicka, Dariusz Krysa, Damian Matela-Libera, Andrzej Miron, 

Dariusz Paluszkiewicz, Paulina Pieluszczak-Suchodolska, Sylwia Słomińska, Mariusz 

Suchecki, Elżbieta Turostowska 

NIEOBECNI (1) 

Tomasz Walczak 

Rada Miejska, w obecności 14 radnych podjęła Uchwałę Nr XXVII/132/2020  

w sprawie nadania imienia Szkole Podstawowej w Trzebiczu (uchwała stanowi 

załącznik nr 4 do niniejszego protokołu).  

 

Ad. 7 

Projekt uchwały w sprawie Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Drezdenko w 2020 r. - 

druk 139/20. 

Przewodniczący Rady Miejskiej M. Suchecki poinformował, że projekt został 

omówiony na wspólnym posiedzeniu komisji. 

Radny D. Matela-Libera zapytał czy w schronisku została przeprowadzona kontrola. 

Kierownik Referatu Gospodarki Gminnej i Ochrony Środowiska Dorota Nowak 

poinformowała, że we wrześniu ubiegłego roku została przeprowadzona kontrola. 
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Radny D. Matela-Libera zapytał jak wypadła. 

D. Nowak odpowiedziała, że pozytywnie. 

Radny D. Matela-Libera zapytał na jaki cel zostały wydane pieniądze, które gmina 

przeznaczyła na poprawę infrastruktury w schronisku w Pile. 

Kierownik Referatu Gospodarki Gminnej i Ochrony Środowiska powiedziała, że radni 

otrzymali sprawozdanie za 2019 rok, gdzie podane zostały wszystkie zadania 

remontowo modernizacyjne, za jakie wartości były zrobione i jaka kwota należna do 

zwrotu dla Gminy. 

Radny A. Kołwzan przypomniał, że na poprzedniej sesji poruszał kwestię cyrków 

wykorzystujących zwierzęta do przedstawień. Dodał, że po analizie przepisów  

i różnego rodzaju orzeczeń okazało się, że jest to sprawa dość problematyczna  

a podejmowanie uchwały może się wiązać z ryzykiem uchylenia jej przez nadzór 

wojewody lub sąd. Poprosił, aby wprowadzić niepisaną zasadę, że jeżeli cyrk chce 

wynająć powierzchnię w Drezdenku to żeby padło pytanie - czy wykorzystują 

zwierzęta, a jeżeli tak to, żeby odmówić wynajmu jako właściciel terenu, na którym 

ma być widowisko. 

Radny D. Matela-Libera powiedział, że dołącza się do prośby radnego A. Kołwzana. 

Burmistrz Drezdenka K. Piotrowska powiedziała, że faktycznie jest dość spora 

dyskusja w tej kwestii. Dodała, że nie wie na ile można ingerować w tą działalność, 

która jest w kraju dopuszczona. Burmistrz zauważyła, takie uchwały w wielu miastach 

po prostu były uchylane jako ingerencja w swobodę działalności gospodarczej, która 

jest prowadzona zgodnie z przepisami krajowymi. Wyraziła nadzieję, że będzie miał 

miejsce opór społeczny czyli brak chętnych na taką rozrywkę.  

Radny D. Matela-Libera poinformował, że Prezydent Poznania wprowadził 

zarządzenie odnośnie zakazu wprowadzania cyrków ze zwierzętami. Zapytał czy 

Burmistrz może wystosować takie zarządzenie. 

Burmistrz Drezdenka powiedziała, że to przemyśli, ale jeszcze skonsultuje się  

z prawnikami, gdyż muszą być podstawy prawne, aby coś takiego zrobić.   

Radny A. Kołwzan podkreślił, że nie chodzi w tej sprawie o przepisy tylko o pytanie 

czy w danym cyrku występują zwierzęta, jeżeli tak to zwyczajnie podziękować i nie 

wynajmować terenu. 

K. Piotrowska zgodziła się z radnym A. Kołwzanem. Dodała, że cyrk najczęściej 

wynajmuje powierzchnię od hali i zadeklarowała rozmowę na ten temat z dyrektorem 

hali.  

Radny A. Kołwzan zauważył, że wynajmowanie powierzchni cyrkom nie generuje 

dużych dochodów hali. Dodał, że jeżeli człowiek chce występować w cyrku to ma 

wolną wolę, natomiast zwierzęta nie. 

Radny S. Dukaczewski w nawiązaniu do spotkania z klubami sportowymi i informacji, 

że na boisku piaskowym nie może powstać żadna budowla zapytał czy takie 

tymczasowe budowle jak cyrk mogą być stawiane na gruntach gminnych. 

Burmistrz Drezdenka podkreśliła, że cyrk nie jest związany z gruntem i nie mają  

w tym przypadku zastosowania przepisy prawa budowlanego, więc nie ma to 

żadnego znaczenia. 

Radni nie wnieśli uwag. 
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Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Drezdenko w 2020 r. - druk 

139/20 (projekt stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu). 

Wyniki głosowania: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Michał Czekajło, Radosław Dolata, Sebastian Dukaczewski, Adam Kołwzan, Łukasz 

Kołwzan, Karolina Kozicka, Dariusz Krysa, Damian Matela-Libera, Andrzej Miron, 

Dariusz Paluszkiewicz, Paulina Pieluszczak-Suchodolska, Sylwia Słomińska, Mariusz 

Suchecki, Elżbieta Turostowska 

NIEOBECNI (1) 

Tomasz Walczak 

Rada Miejska, w obecności 14 radnych podjęła Uchwałę Nr XXVII/133/2020 

w sprawie Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie gminy Drezdenko w 2020 r.  (uchwała stanowi 

załącznik nr 6 do niniejszego protokołu).  

 

Ad. 8 

Projekt uchwały w sprawie powierzenia Burmistrzowi Drezdenka uprawnień do 

ustalenia cen i opłat za korzystanie z sal i świelic wiejskich stanowiących 

własność Gminy Drezdenko - druk nr 140/20. 

Przewodniczący Rady Miejskiej M. Suchecki poinformował, że projekt został 

omówiony na wspólnym posiedzeniu komisji. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie powierzenia Burmistrzowi Drezdenka uprawnień do 

ustalenia cen i opłat za korzystanie z sal i świelic wiejskich stanowiących własność 

Gminy Drezdenko - druk nr 140/20 (projekt stanowi załącznik nr 7 do niniejszego 

protokołu). 

Wyniki głosowania: 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Michał Czekajło, Radosław Dolata, Adam Kołwzan, Łukasz Kołwzan, Dariusz Krysa, 

Damian Matela-Libera, Andrzej Miron, Dariusz Paluszkiewicz, Paulina Pieluszczak-

Suchodolska, Sylwia Słomińska, Mariusz Suchecki, Elżbieta Turostowska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Sebastian Dukaczewski, Karolina Kozicka 

NIEOBECNI (1) 

Tomasz Walczak 

Rada Miejska, w obecności 14 radnych podjęła Uchwałę Nr XXVII/134/2020  

w sprawie powierzenia Burmistrzowi Drezdenka uprawnień do ustalenia cen  
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i opłat za korzystanie z sal i świelic wiejskich stanowiących własność Gminy 

Drezdenko (uchwała stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu).  

 

Ad. 9 

Projekt uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie 

Drezdenko na rok szkolny 2019/2020 - druk nr 142/20. 

Przewodniczący Rady Miejskiej M. Suchecki poinformował, że projekt został 

omówiony na wspólnym posiedzeniu komisji. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie 

Drezdenko na rok szkolny 2019/2020 - druk nr 142/20 (projekt uchwały stanowi 

załącznik nr 9 do niniejszego protokołu). 

Wyniki głosowania: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Michał Czekajło, Radosław Dolata, Sebastian Dukaczewski, Adam Kołwzan, Łukasz 

Kołwzan, Karolina Kozicka, Dariusz Krysa, Damian Matela-Libera, Andrzej Miron, 

Dariusz Paluszkiewicz, Paulina Pieluszczak-Suchodolska, Sylwia Słomińska, Mariusz 

Suchecki, Elżbieta Turostowska 

NIEOBECNI (1) 

Tomasz Walczak 

Rada Miejska, w obecności 14 radnych podjęła Uchwałę Nr XXVII/135/2020  

w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Drezdenko na 

rok szkolny 2019/2020 (uchwała stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu).  

 

Ad. 10 

Projekt uchwały sprawie utworzenia Żłobka Gminnego w Drezdenku - druk nr 

143/20. 

Przewodniczący Rady Miejskiej M. Suchecki poinformował, że projekt został 

omówiony na wspólnym posiedzeniu komisji. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały sprawie utworzenia Żłobka Gminnego w Drezdenku - druk nr 143/20 

(projekt stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu). 

Wyniki głosowania: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Michał Czekajło, Radosław Dolata, Sebastian Dukaczewski, Adam Kołwzan, Łukasz 

Kołwzan, Karolina Kozicka, Dariusz Krysa, Damian Matela-Libera, Andrzej Miron, 

Dariusz Paluszkiewicz, Paulina Pieluszczak-Suchodolska, Sylwia Słomińska, Mariusz 

Suchecki, Elżbieta Turostowska 
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NIEOBECNI (1) 

Tomasz Walczak 

Rada Miejska, w obecności 14 radnych podjęła Uchwałę Nr XXVII/136/2020  

w sprawie utworzenia Żłobka Gminnego w Drezdenku (uchwała stanowi załącznik 

nr 12 do niniejszego protokołu).  

 

Ad. 11 

Projekt uchwały w sprawie nadania Statutu Żłobkowi Gminnemu w Drezdenku - 

druk nr 144/20 

Przewodniczący Rady Miejskiej M. Suchecki poinformował, że projekt został 

omówiony na wspólnym posiedzeniu komisji. 

Burmistrz Drezdenka K. Piotrowska poprosiła o naniesienie poprawki w załączniku 

do uchwały w § 2 pkt 3. Zacytowała treść obecnego brzmienia „(…) żłobek działa na 

podstawie ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 roku o finansach publicznych, Dziennik 

Ustaw z 2019 roku pozycja 869”. Poprosiła o dopisanie słów „ze zmianami”, gdyż już 

zmiana tejże ustawy.  

Radni nie wnieśli uwag. 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie nadania Statutu Żłobkowi Gminnemu w Drezdenku - druk 

nr 144/20 wraz z poprawką (projekt stanowi załącznik nr 13 do niniejszego 

protokołu). 

Wyniki głosowania: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Michał Czekajło, Radosław Dolata, Sebastian Dukaczewski, Adam Kołwzan, Łukasz 

Kołwzan, Karolina Kozicka, Dariusz Krysa, Damian Matela-Libera, Andrzej Miron, 

Dariusz Paluszkiewicz, Paulina Pieluszczak-Suchodolska, Sylwia Słomińska, Mariusz 

Suchecki, Elżbieta Turostowska 

NIEOBECNI (1) 

Tomasz Walczak 

Rada Miejska, w obecności 14 radnych podjęła Uchwałę Nr XXVII/137/2020  

w sprawie nadania Statutu Żłobkowi Gminnemu w Drezdenku (uchwała stanowi 

załącznik nr 14 do niniejszego protokołu).  

 

Ad. 12 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia planu nadzoru nad żłobkami, klubami 

dziecięcymi oraz dziennymi opiekunami - druk nr 145/20. 

Przewodniczący Rady Miejskiej M. Suchecki poinformował, że projekt został 

omówiony na wspólnym posiedzeniu komisji. 

Burmistrz Drezdenka powiedziała, że w § 4 w pkt 4 w kwestii dotyczącej podpisania 

protokołu obecny zapis brzmi, że nadzorowanemu podmiotowi przysługuje prawo 

zgłoszenia w terminie 3 dni od dnia otrzymania protokołu umotywowanych 
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zastrzeżeń, co do ustaleń zawartych w protokole nadzoru. W związku z tym, że 

uchwała nie dotyczy tylko żłobka publicznego, ale też klubów dziecięcych czy 

dziennych opiekunów a także innych form opieki nad dziećmi do lat trzech Burmistrz 

Drezdenka zaproponowała, aby zmienić termin 3 dni do 7 dni tak, aby podmiot 

kontrolowany miał dłuższy czas na ustosunkowanie się do ewentualnych uwag 

instytucje kontrolującej.  

Radni nie wnieśli uwag. 

Salę obrad opuścił radny M. Czekajło. 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia planu nadzoru nad żłobkami, klubami 

dziecięcymi oraz dziennymi opiekunami wraz z poprawką- druk nr 145/20 (projekt 

stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu).  

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Radosław Dolata, Sebastian Dukaczewski, Adam Kołwzan, Łukasz Kołwzan, 

Karolina Kozicka, Dariusz Krysa, Damian Matela-Libera, Andrzej Miron, Dariusz 

Paluszkiewicz, Paulina Pieluszczak-Suchodolska, Sylwia Słomińska, Mariusz 

Suchecki, Elżbieta Turostowska 

BRAK GŁOSU (1) 

Michał Czekajło 

NIEOBECNI (1) 

Tomasz Walczak 

Rada Miejska, w obecności 13 radnych podjęła Uchwałę Nr XXVII/138/2020  

w sprawie przyjęcia planu nadzoru nad żłobkami, klubami dziecięcymi oraz 

dziennymi opiekunami (uchwała stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu).  

Burmistrz Drezdenka K. Piotrowska podziękowała za podjęte uchwały. Dodała, że są 

one na tyle istotne, że w tym momencie formalnie powołano do życia nową i pierwszą 

w gminie Drezdenko instytucję opieki nad dziećmi do lat 3. Burmistrz powiedziała, że 

bardzo dużo osób pyta o harmonogram dalszych prac czyli kiedy będzie powołany 

dyrektor placówki, kiedy można składać podanie o pracę. Zwracając się do radnego 

D. Krysy zwróciła uwagę, że zainteresowanie pracą jest ogromne i panie  

z gminy Drezdenko naprawdę upatrują w tym wielką szansę. K. Piotrowska 

poinformowała, że jest też dużo pytań od rodziców, którzy chcą wrócić na rynek 

pracy i chcą się dowiedzieć kiedy będą mogli zapisać dzieci do żłobka i od kiedy de 

facto dzieci będą tą opieką objęte. Burmistrz Drezdenka zauważyła, że z pewnością 

na te informacje czekają rodzice dzieci a także przedsiębiorcy, którzy liczą na to, że 

młodzi ludzie powrócą na rynek pracy. Poinformowała, że tak jak radni mogli 

zobaczyć trwają ostatnie prace, część żłobka jest już od strony budowlanej 

skończona i większość wyposażenia zainstalowana, trwają jeszcze ostatnie prace 

wykończeniowe na holu, który będzie wspólnym dla przedszkola i dla żłobka.  

K. Piotrowska powiedziała, że zgodnie z umową zawartą z Lubuskim Urzędem 

Wojewódzkim do końca kwietnia należy żłobek zarejestrować w rejestrze żłobków. 
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Dodała, że w związku z tym teraz pozostaje już tylko przeprowadzić odbiory 

budowlane poszczególnych elementów. Burmistrz Drezdenka K. Piotrowska 

powiedziała, że po podjęciu uchwał o powołaniu i Statucie żłobka można rozpisać 

konkurs na dyrektora placówki i będzie to zrobione niezwłocznie, tak aby w połowie 

marca móc wyłonić dyrektora, ponieważ czeka przed nim wiele zadań. Dodała, że 

zasadniczym zadaniem będzie skompletowanie kadry, więc koniec marca i kwiecień 

będzie to ten okres, w którym dyrektor placówki będzie prowadził rekrutację, będzie 

prowadził rozmowy kwalifikacyjne, będzie rekrutował kadrę do żłobka. K. Piotrowska 

powiedziała, że oprócz opiekunek będzie potrzebna pielęgniarka lub położna, będzie 

potrzebny woźny oraz osoba sprzątająca. Poprosiła, aby osoby zainteresowane nie 

przynosiły podań do Urzędu, ponieważ dyrektor będzie w placówce dobierał sobie 

kadrę. Burmistrz powiedziała, że dyrektor będzie musiał umeblować sale, ale także 

sprawdzić czy aby to wyposażenie jest wystarczające, czy trzeba coś domówić  

i zająć już bieżącymi sprawami. K. Piotrowska powiedziała, że planowany start 

żłobka to 1 czerwca, co jest datą bardzo symboliczną - Dzień Dziecka. Dodała, że 

placówka będzie na 100% przygotowana zarówno od strony technicznej jak i od 

strony kadrowej.  

 

Ad. 13 

Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego w miejscowości Osów i Niegosław - druk nr 

146/20. 

Przewodniczący Rady Miejskiej M. Suchecki poinformował, że projekt został 

omówiony na wspólnym posiedzeniu komisji. 

W związku z obecnością  na ponieważ sali osób, które są żywo zainteresowane 

tematem biogazowni Burmistrz Drezdenka K. Piotrowska powiedziała, że zgodnie  

z oczekiwaniami mieszkańców podjęto działania, aby zapobiec jakiejkolwiek 

katastrofie ekologicznej w Gminie. Dodała, że należy zrobić wszystko, aby nie ziściły 

się złe prognozy czy sugerowane plany, dlatego teren wokół terenu, na który została 

wydana decyzja pozwolenia na budowę biogazowni, tereny pomiędzy pierwszym 

zabudowaniami Osowa i Niegosławia, tereny  między obwodnicą a lasem, gdzie jest 

obszar Natura 2000 należy objąć miejscowym planem zagospodarowania 

przestrzennego, tak aby nie dopuścić do składania jakichkolwiek wniosków o budowę 

kurników, miejsc składowisk jakiś odpadów czy innych produktów. Burmistrz 

Drezdenka powiedziała, że daje to czas na zastanowienie się, w którym kierunku 

należy pójść i co na tym terenie powinno się znajdować, jak ten teren wykorzystać. 

Dodała, że bardzo duża część terenu gminy Drezdenko jest objęta różnymi formami 

ochrony przyrody -  Natura 2000, różne rezerwaty, tereny zalewowe czyli takie 

tereny, na których przemysł nie może się rozwijać. K. Piotrowska zauważyła, że 

wyłączając z tego jeszcze tereny zabudowy jednorodzinnej, które oczywiście z samej 

natury powinny być chronione pozostaje naprawdę niewiele miejsca, które można 

zaplanować na rozwój miasta. Podkreśliła, że mieszkańcy mogą być spokojni, że ten 

teren zostanie objęty planem miejscowym, a co za tym idzie nie może się tam nic 

złego wydarzyć.  
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Radni nie wnieśli uwag. 

Na salę obrad wrócił radny M. Czekajło. 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego w miejscowości Osów i Niegosław - druk nr 

146/20 (projekt uchwały stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu). 

Wyniki głosowania: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Michał Czekajło, Radosław Dolata, Sebastian Dukaczewski, Adam Kołwzan, Łukasz 

Kołwzan, Karolina Kozicka, Dariusz Krysa, Damian Matela-Libera, Andrzej Miron, 

Dariusz Paluszkiewicz, Paulina Pieluszczak-Suchodolska, Sylwia Słomińska, Mariusz 

Suchecki, Elżbieta Turostowska 

NIEOBECNI (1) 

Tomasz Walczak 

Rada Miejska, w obecności 14 radnych podjęła Uchwałę Nr XXVII/139/2020  

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego w miejscowości Osów i Niegosław (uchwała 

stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu).  

 

Ad. 14 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Drezdenko na 

2020 rok - druk nr 147/20. 

Przewodniczący Rady Miejskiej M. Suchecki poinformował, że projekt został 

omówiony na wspólnym posiedzeniu komisji. 

Radny A. Kołwzan zauważył, że propozycja przeznaczenia ponad 13.000,00 zł na 

strojenie miasta na Święta Wielkanocne zbiegnie się z nasadzeniami zieleni. Dodał, 

że ma wątpliwości, co do przeznaczenia tych środków, ponieważ nigdy czegoś 

takiego nie było. Poinformował, że składał wniosek do budżetu o wykonanie progów 

zwalniających przy ul. Portowej i otrzymał odpowiedź że nie  zostały 

zagwarantowane środki w budżecie. Radny A. Kołwzan podkreślił, że  

ul. Portowa jest ulicą bardzo wąską, bez chodników i na wlocie do tej ulicy znajduje 

się Szkoła Podstawowa nr 3, natomiast na końcu tej ulicy jest firma transportowa, 

która zajmuje się transportem drewna (olbrzymie samochody z dużym gabarytem  

i ciężarem). Radny A. Kołwzan powiedział, że ma mieszane uczucia, co do 

przeznaczenia 13.000,00 zł na strojenie miasta, gdzie zabrakło na progi zwalniające. 

Zapytał co ma odpowiedzieć mieszkańcom.  

Burmistrz Drezdenka K. Piotrowska przed podjęciem decyzji przez Radę Miejską 

powiedziała, że pieniądze na ozdoby wielkanocne w odróżnieniu od ozdób 

bożonarodzeniowych, które są wypożyczane i jeszcze obarczone zużyciem prądu, 

zostaną zakupione i w przyszłym roku nie będą wynajmowane, co nie będzie 

generowało kosztów. Dodała, że ozdoby wielkanocne nie będą obarczone użyciem 

prądu, nie będą rozwieszane na słupach, co również wiąże się z kilku lub kilkunastu 
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tysięcy złotych wydatkiem. W kwestii progów zwalniających i wjazdu na ul. Portową  

i do szkoły nr 3 Burmistrz Drezdenka powiedziała, że problem jest dużo bardziej 

złożony. Wyjaśniła, że odcinek drogi od kościoła do wiaduktu to jest faktycznie 

bardzo newralgicznym momentem. Dodała, że prowadzi rozmowy z Zarządem Dróg 

Wojewódzkich w kwestii naprawy tego odcinka i żeby Gmina partycypowała  

w kosztach porządnego zjazdu do szkoły nr 3. K. Piotrowska zauważyła, że problem 

jest tam głównie z tego względu, że rano przyjeżdża tam ok. 6 - 7 autokarów  

z dziećmi o jednakowej godzinie a na dodatek wielu rodziców przywozi dzieci 

samochodami, co powoduje pewien klincz. Powiedziała, że budowa tego 

skrzyżowania z wysepką, z drzewami na środku nie poprawia sprawy. Burmistrz 

powiedziała, że nie chce ignorować problemu, ale widzi go nieco szerzej i dlatego 

prowadzi rozmowy z ZDW. Wyraziła nadzieję, że radni przekonają się do ozdób 

wielkanocnych, gdyż dociera bardzo wiele sygnałów, że estetyka miasta jest również 

dla mieszkańców bardzo ważna. 

Radny Ł. Kołwzan zauważył, że nie chodzi tam o autobusy, ale o ciężarówki, które 

jeżdżą do owej firmy i o samochody z nadmierną prędkością. W kwestii estetyki 

miasta wyraził nadzieję, że tym razem ozdobione zostaną drogi wlotowe do miasta. 

Radny A. Kołwzan powiedział, że nie chodzi o skrzyżowanie drogi wojewódzkiej, bo 

to jest kwestia Zarządu Dróg Wojewódzkich. Dodał, że mieszkańcy prosili o progi na 

samej ul. Portowej, która jest długa i wąska a kierowcy jeżdżą tam naprawdę szybko. 

Burmistrz Drezdenka powiedziała, że nie widzi problemu, aby jeszcze raz podjąć ten 

temat tylko nie ma to związku z wyeliminowaniem ozdób wielkanocnych.  

Radny D. Matela-Libera nawiązując do tego przystrojenia świątecznego zapytał czy 

ozdoby bożonarodzeniowe są wynajmowane. 

Burmistrz Drezdenka powiedziała, że są wynajmowane, co ma związek z tym, że są 

to urządzenia elektryczne, które wymagają bardzo precyzyjnych napraw. Dodała, że 

jest ich naprawdę dużo, więc po zakupie tego typu urządzeń generował byłby 

problem z magazynowaniem tych ozdób i ich naprawą. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Drezdenko na 2020 

rok - druk nr 147/20 (projekt uchwały stanowi załącznik nr 19 do niniejszego 

protokołu). 

Wyniki głosowania: 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Michał Czekajło, Radosław Dolata, Adam Kołwzan, Łukasz Kołwzan, Karolina 

Kozicka, Dariusz Krysa, Damian Matela-Libera, Andrzej Miron, Paulina Pieluszczak-

Suchodolska, Sylwia Słomińska, Mariusz Suchecki, Elżbieta Turostowska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Sebastian Dukaczewski, Dariusz Paluszkiewicz 

NIEOBECNI (1) 
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Tomasz Walczak 

Rada Miejska, w obecności 14 radnych podjęła Uchwałę Nr XXVII/140/2020  

w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Drezdenko na 2020 rok (uchwała 

stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu).  

 

Ad. 15 

Projekt uchwały w sprawie pozostawienia skargi na działalność Burmistrza 

Drezdenka bez rozpoznania – druk nr 148/20. 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Ł. Kołwzan poinformował, że do 

Rady Miejskiej w Drezdenku wpłynęła skarga od mieszkańca gminy Drezdenko na 

działalność Burmistrza Drezdenka. Wyjaśnił, że Komisja Skarg, Wniosków i Petycji 

postanowiła poprosić wnioskodawcę o doprecyzowanie w ciągu 7 dni zarzutów. 

Radny Ł. Kołwzan poinformował, że żadne wyjaśnienia nie wpłynęły w związku  

z czym Komisja postanowiła przedstawić projekt uchwały w sprawie pozostawienia 

skargi na działalność Burmistrza Drezdenka bez rozpoznania. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie pozostawienia skargi na działalność Burmistrza bez 

rozpoznania - druk nr 148/20 (projekt uchwały stanowi załącznik nr 21 do niniejszego 

protokołu). 

Wyniki głosowania: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Michał Czekajło, Radosław Dolata, Sebastian Dukaczewski, Adam Kołwzan, Łukasz 

Kołwzan, Karolina Kozicka, Dariusz Krysa, Damian Matela-Libera, Andrzej Miron, 

Dariusz Paluszkiewicz, Paulina Pieluszczak-Suchodolska, Sylwia Słomińska, Mariusz 

Suchecki, Elżbieta Turostowska 

NIEOBECNI (1) 

Tomasz Walczak 

Rada Miejska, w obecności 14 radnych podjęła Uchwałę Nr XXVII/141/2020  

w sprawie pozostawienia skargi na działalność Burmistrza Drezdenka bez 

rozpoznania (uchwała stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokołu).  

 

Ad. 16 

Sprawy różne. 

W związku z akcesem radnego D. Mateli-Libery do reprezentowania Gminy 

Drezdenko w obchodach związanych z dniem Pamięci Żołnierzy Wyklętych Burmistrz 

Drezdenka zapytała czy ktoś jeszcze z radnych chciałby wziąć udział w tych 

uroczystościach. 

Radny M. Czekajło zgłosił chęć udziału w obchodach związanych z dniem Pamięci 

Żołnierzy Wyklętych. 
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Burmistrz Drezdenka K. Piotrowska poinformowała, że w dniu jutrzejszym (tj. 

26.02.2020r.) o 15:00 na placu Wileński nastąpi uroczyste przekazanie auta dla OSP 

Drezdenko. Dodała, że samochód już od jakiegoś czasu jest w Drezdenku, natomiast 

teraz oficjalnie zostanie przekazany. Burmistrz zaprosiła radnych i mieszkańców 

Drezdenka do wzięcia udziału w uroczystości.  

Radny M. Czekajło zwrócił uwagę, że na ul. Słonecznej mieszkańcy Drezdenka  

w dalszym ciągu jeżdżą pod prąd. Dodał, że znak przy ul. Piłsudskiego informujący  

o przejściu dla pieszych jest widoczny, ale zakaz skrętu w prawo jest mały  

i umieszczony zaraz za znakiem, więc tego nikt nie przestrzega i mieszkańcy jeżdżą 

pod prąd.  

Radny M. Czekajło poinformował, że przy po opadach deszczu chodnik koło szpitala 

jest nie do przejścia. 

Radny M. Czekajło powiedział, że skrzyżowanie ulic Marszałkowskiej i Żeromskiego 

jest w złym stanie technicznym i wygląda okropnie.  

Burmistrz Drezdenka K. Piotrowska powiedziała, że podczas wizyty w Zarządzie 

Dróg Wojewódzkich poruszany był ten temat. Dodała, że w okresie zimowym łuk ten 

jest bez przerwy łatany i niestety przy takiej pogodzie i przy intensywności ruchu  

w tym obszarze łatanie na zimno nic nie daje i po prostu te dziury po tygodniu czy 

dwóch są od nowa. Burmistrz Drezdenka powiedziała, że pod spodem jest bruk, co 

nie ułatwia przylepiania się łat. Dodała, że chyba jedynym rozsądnym rozwiązaniem 

jest po prostu sfrezowanie dużego odcinka i położyć nowy asfalt na tych 

kilkudziesięciu metrach.  K. Piotrowska powiedziała, że zdaniem Kierownika Rejonu 

Dróg w Kłodawie Moniki Antczak problem tkwi w tym, że droga ta jest uczęszczana  

i że nie ma gdzie indziej puścić na dzień dzisiejszy tranzytu dużych tirów. Burmistrz 

Drezdenka wyraziła nadzieję, że wiosną lub latem uda się faktycznie to zrobić, bo 

łatanie tych dziur kompletnie się nie sprawdza. 

Radny M. Czekajło zapytał czy był odzew ze strony kolei w sprawie wyciętych drzew. 

Podkreślił, że sytuacja ma miejsce na terenie Drezdenka. 

Zastępca Burmistrza poinformował, że dzwonił w ubiegłym i w tym tygodniu, ale nikt 

nie odbierał. Dodał, że kiedy rozmawiał w grudniu to deklarowano wywóz w dniu 

kolejnym, jednak do tej pory nie zostało to zrobione. 

Radny M. Czekajło poinformował, że mieszkańcy Grotowa skarżą się na smród  

z kopalni ropy, co jest bardzo uciążliwe. 

Radny M. Czekajło powiedział, że mieszkańcy Grotowa twierdzą, że tablica z nazwą 

miejscowości powinna zostać przesunięta dalej. 

Przewodniczący Rady Miejskiej M. Suchecki poinformował, że interweniował 

kilkakrotnie i ma odpowiedź w tej sprawie. Dodał, że jego prośba została pozytywnie 

rozpatrzona i znak będzie przestawiony tak, aby obejmowała również osadę Jeleń. 

Radny M. Czekajło powiedział, że jeden z mieszkańców zarzucił mu, że winą obecnie 

rządzących jest to, że powstanie biogazownia. Wyjaśnił, że w 2012 roku zadawał 

pytanie i odpowiadał p. Kozubaj informując, że zarówno mieszkańcy jak i rada będą 

informowani. Zapytał radnego A. Kołwzana czy temat ten poruszany był na 

jakiejkolwiek sesji. 
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Radny A. Kołwzan powiedział, że po sesji na której było to wspomniane sprawa nie 

była później dyskutowana. 

Przewodniczący Rady Miejskiej M. Suchecki przypomniał radnemu M. Czekajło, że 

wszystkie tematy, które poruszył powinno się składać w formie interpelacji. 

Burmistrz Drezdenka K. Piotrowska powiedziała, że również jest mieszkanką 

Grotowa i faktycznie zauważyła coraz częściej nieprzyjemny zapach. Dodała, że 

martwi ją to o tyle, że wcześniej również zdarzały się takie sytuacje, ale dotyczyły 

okresów letnich, kiedy można było to tłumaczyć ciśnieniem, upałem, itd. Burmistrz 

Drezdenka zadeklarowała wystosowanie pisma, aby wyjaśniono skąd to się bierze, 

dlaczego a przede wszystkim czy jest to dla mieszkańców niebezpieczne. 

Radna P. Pieluszczak- Suchodolska poruszyła sprawę ul. Poprzecznej w Trzebiczu 

informując, że wczoraj przy opadach deszczu nie było możliwości przejazdu. 

Zaproponowała, aby ponownie odmulić studzienki. 

Radna P. Pieluszczak-Suchodolska poinformowała, że sześć rodzin ul. Mostowej nie 

ma jak wejść do domu przy nawet lekkich opadach. Dodała, że o studzience 

rozmawia już 5 lat i będzie o nią walczyć, bo nie może być tak, że ktoś nie może 

wejść do swojej posesji. Radna przypomniała, że kiedyś kierownik mówił, że nie 

opłaca się zrobić prostej studzienki, bo zaraz będzie tam naniesiony piach itd. i że to 

się wiąże z przebudową drogi. Dodała, że chociaż tymczasowo trzeba coś tym 

mieszkańcom wymyślić.  

Radna P. Pieluszczak-Suchodolska powiedziała, że konieczne są remonty dróg  

a konkretnie ulic Poprzecznej, Nadrzecznej i Stodolnej w Trzebiczu, których 

nawierzchnie są naprawdę w złym stanie technicznym. Poprosiła, aby na terenie 

Osowa i  Trzebicza remonty miały miejsce w pierwszej kolejności, gdyż w zeszłym 

roku nie było ich w ogóle. 

Radna P. Pieluszczak-Suchodolska ponowiła swoją prośbę o oświetlenie na ścieżce 

rowerowej na skrzyżowaniu leśnym w Trzebiczu i przejeździe kolejowym na końcu 

Trzebicza.  

Radny S. Dukaczewski zwracając się do Zastępcy Burmistrza powiedział, że zamiast 

dzwonić kilkukrotnie do kolei w sprawie drzew należy tam pojechać, co będzie 

prostsze i z pewnością bardziej skuteczne. 

Radny S. Dukaczewski przypomniał, że 11 miesięcy temu składał interpelację 

dotyczącą placu Wolności a konkretnie nr 13 i 14. Dodał, że teren przed tymi 

budynkami jest zalewany, co uniemożliwia dojście do posesji. Radny S. Dukaczewski 

poinformował, że w tej interpretacji wspomniał o tym że znajdują się tam pojemniki na 

śmieci i niestety po opadach deszczu do tych pojemników w żaden sposób nie 

można dojść. Dodał, że poprosił o potraktowanie tej interpretacji również jako 

wniosek do budżetu na rok 2020, co miało miejsce 28 marca ubiegłego roku. Radny 

S. Dukaczewski zwrócił uwagę, że w odpowiedzi którą uzyskał w temacie tej 

interpelacji do dnia dzisiejszego nic się nie wydarzyło. Zapytał jakie działania zostały 

podjęte, bo być może są jakieś roboty, których z zewnątrz nie widać, bo też takie 

prace tam są do wykonania i jaki jest plan na ten teren w najbliższym czasie. 

Zastępca Burmistrza M. Grzymałowski powiedział, że tam była też taka sytuacja, że 

bodajże 2 miesiące temu był robiony wodociąg albo gazociąg do budynków i sytuacja 
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się jeszcze bardziej pogorszyła w stosunku do tego, co było wcześniej. Dodał, że 

rozmawiał z mieszkańcami. Z-ca Burmistrza stwierdził, że można było się tym zająć, 

bo do tej pory nie można było tego zrobić ze względu na wykopy. Dodał, że przy 

utwardzaniu wszystkich dróg gruntowych i wewnętrznych będzie można coś tam 

nawieźć i utwardzić.  

Radny D. Paluszkiewicz zapytał czy jest jakiś plan na drogi, w jaki sposób będą 

remontowane czy to będzie jakieś nasypywanie czy tylko rozgarnianie. 

Radny D. Paluszkiewicz zapytał czy jest jakiś pomysł na drogę z Lubiewa do Drawin. 

Dodał, że ten kawałek, który jest zrobiony od Lubiewa do krzyżówki jest praktycznie 

nieprzejezdny.  

Burmistrz Drezdenka K. Piotrowska powiedziała, że jeżeli chodzi o remonty dróg to 

zdaje sobie sprawę że to w tym momencie naprawdę wygląda fatalnie. Dodała, że 

szczególnie po opadach wybite dziury to jest po prostu coś niesamowitego.  

K. Piotrowska powiedziała, że cieszy się, że w tej uchwale budżetowej kolejne środki 

zostały przeznaczone remonty. Burmistrz poinformowała, że podczas spotkania  

z Sołtysami poruszany był ten temat  i prosiła o nakreślenie tych największych 

potrzeb. Wyjaśniła, że Sołtysi zdecydowanie zwracają uwagę na to, żeby odstąpić od 

równiarki na rzecz łapania, natomiast koszt jednego i drugiego sposobu to jest 

przepaść i na pewno nie będzie można w 100% wszystkiego połatać tłuczniem. 

Dodała, że niektóre drogi, te najmniej uczęszczane będę musiały niestety zadowolić 

się równiarką, ale będzie dążenie do tego, żeby chociaż te faktycznie najbardziej 

uczęszczane drogi były połatane tłuczniem. 

Radny D. Paluszkiewicz dopytał, co z tą drogą do Lubiewa. 

Burmistrz Drezdenka stwierdziła, że nie jest w stanie teraz odpowiedzieć. Dodała, że 

zanotuje sobie i rozezna temat. 

Radny Ł. Kołwzan zapytał czy jest możliwość w nadchodzącym budżecie 

obywatelskim podzielić projekty na ogólne i mniejsze np. podwórka, żeby każdy miał 

możliwość wystartowania z projektem.  

Burmistrz Drezdenka poinformowała, że każdy ma możliwość wystartowanie  

z projektem i nie ma możliwości gradacji. Dodała, że każdy może wystąpić czy to  

z małym czy dużym projektem tylko według ustalonych zasad. K. Piotrowska 

powiedziała, że niedługo przedstawione zostaną Radzie  propozycje zmiany uchwały 

w sprawie Drezdeneckiego Budżetu Obywatelskiego, które dotyczyć będą systemu 

głosowania. Dodała, że po tym pierwszym roku pojawiły się sugestie i opinie, co do 

sposobu głosowania przede wszystkim tego żeby było to jak najbardziej 

transparentne. Burmistrz wyjaśniła, że trwają prace nad tym, aby dopuścić możliwość 

głosowania internetowego, żeby nie trzeba było głosować papierowo. 

Radny Ł. Kołwzan wyjaśnił, że chodziło o to, aby przeznaczyć np. 500.000 zł na duże 

inwestycje a np. 100.000 zł na mniejsze. 

Burmistrz Drezdenka zauważyła, że jak widać z praktyki rzeczywiście tak się dzieje. 

Radny Ł. Kołwzan w nawiązaniu do informacji umieszczonej na stronie internetowej 

Urzędu odnośnie programu „Zielona ławeczka” zapytał czy to chodzi o skwery czy 

podwórka wspólnotowe. 

Burmistrz Drezdenka powiedziała, że nie chce się wypowiadać na ten temat, bo nie 
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zna programu dokładnie i nie chce radnego wprowadzić w błąd. Zaprosiła do Urzędu 

w celu wyjaśnienia wątpliwości.  

Radny Ł. Kołwzan zwrócił się z apelem do Burmistrz Drezdenka, aby porozumiała się 

z  Zarządem Dróg Wojewódzkich odnośnie ulicy Długiej. Wyjaśnił, że tam 

mieszkańcy nie mają jak przejść od wiaduktu do odcinka, gdzie jest chodnik. Radny 

Ł. Kołwzan powiedział, że po lewej i po prawej stronie ziemia się obsypuje na ulicę  

i żeby chociaż trochę to zgarnąć. 

Radny Ł. Kołwzan powiedział, że otrzymał informację od Zastępcy Burmistrza, że  

w sprawie ul. Portowej nie da się nic zrobić ze względu na to, że stan drogi nie 

pozwala na zamontowanie progów. Dodał, że mieszkańcy ubolewają nad tym, gdyż 

ich domy pękają. Radny zauważył, że miał być postawiony znak informujący  

o ograniczeniu prędkości i pierwszeństwie przejazdu a do dnia dzisiejszego żadnego 

znaku nie ma. 

Radny Ł. Kołwzan zapytał jak wygląda sytuacja i czy jest już wycena związana  

z budową wodociągu na placu Sportowym. 

Burmistrz Drezdenka poinformowała, że trwa oczekiwanie na wycenę trzech 

odcinków wodociągu. 

Radny Ł. Kołwzan zapytał, co w przypadku kiedy PGKiM nie zgodzi się na wykonanie 

prac. 

Burmistrz Drezdenka wyjaśniła, że PGKiM ma przygotować wycenę dotyczącą 

kosztów, aby móc złożyć zapytanie ofertowe do potencjalnych wykonawców. 

Radny Ł. Kołwzan w nawiązaniu do otrzymanego zaproszenia na spotkanie  

w sprawie biogazowni zapytał czy firma Green Genius nie jest jakąś odrębną firmą 

odnośnie biogazowni. Dodał, że podejrzewa, że była inna nazwa firmy. 

Zastępca Burmistrza M. Grzymałowski powiedział, że w korporacjach to jest trochę 

skomplikowane - jest Modus Energy to jest litewska firma a Green Genius to jest 

polska filia.  

Zastępca Burmistrza w kwestii głosowania nad budżetem obywatelskim przypomniał, 

że jakiś czas temu radny D. Krysa zwrócił uwagę, żeby nie było samego głosowania 

elektronicznego, tylko żeby jeszcze do tego dodać głosowanie zwykłe, tradycyjne. 

Dodał, że jest przetestowany wstępnie system elektroniczny. M. Grzymałowski 

powiedział, że jeżeli chodzi o głosowanie zwykłe to pomysł jest taki, aby można było 

głosować, ale tylko w Urzędzie i za okazaniem dokumentu, żeby nie było później 

problemów, że ktoś weźmie 20 kart i nagle przychodzi nie wiadomo skąd duża ilość 

głosów.  

Radny Ł. Kołwzan wracając do tematu biogazowni zapytał, kto jest inwestorem, bo  

w tej chwili nie wiadomo czy to jest Litwin, Polak czy jeszcze ktoś inny. 

Zastępca Burmistrza powiedział, że jeżeli chodzi o właścicieli działek to jest tak, że 

jakieś tam firmy sobie te działki kiedyś kupiły i załatwiały pozwolenia. Dodał, że na 

wolnym rynku działa to tak, że ktoś kupuje jakiś teren, załatwia sobie pozwolenia  

a potem szuka inwestora. M. Grzymałowski powiedział, że akurat udało im się 

znaleźć litewskiego. 

Radny R. Dolata zapytał na jakim etapie są prace związane z wyniesionymi 

przejściami dla pieszych na ul. Okrężnej. 
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Burmistrz Drezdenka K. Piotrowska powiedziała, że w tym temacie ma jedną dobrą  

i jedną złą wiadomość. Wyjaśniła, że zła wiadomość jest taka, że jeszcze chwilę 

trzeba na te przejścia  poczekać. Dodała, że zadanie to nie będzie realizowane  

w nadchodzącym miesiącu, mimo że takie były plany i zabezpieczono środki  

w budżecie na ten cel. K. Piotrowska poinformowała, że podjęta została decyzja  

o aplikowaniu do programu „Razem bezpieczniej” o środki zewnętrzne na ten cel. 

Dodała, że Gmina w tym programie aplikuje o środki na cztery wyniesione przejścia – 

dwa o które apelował radny R. Dolata oraz o przejście przy Szkole Podstawowej nr 1 

oraz o przejście, które byłoby przy powstającym w żłobku. Burmistrz Drezdenka 

powiedziała, że jeżeli uda się pozyskać dofinansowanie to koszt czterech 

wyniesionych przejść dla pieszych, który szacowany jest na 100. 000 zł Gminę 

będzie obciążał tylko 20. 000 zł a 80. 000 zł zostanie dofinansowane. Podsumowując 

Burmistrz Drezdenka zauważyła, że jeżeli uda się pozyskać dofinansowanie to cztery 

przejścia dla pieszych zostaną zrobione w cenie jednego. Zadeklarowała 

jednocześnie, że jeżeli nie uda się pozyskać dofinansowania to z własnych środków 

zostaną wykonane obiecane przejście.   

Radny D. Krysa przypomniał, że na poprzedniej sesji pytał o budynek po dawnej 

„Kamizie” i od Zastępcy Burmistrza usłyszał, że Burmistrz jest bardziej zorientowana 

w tym temacie.  Zapytał czy są już jakieś plany na ten budynek, gdyż został kupiony 

ponad rok temu za prawie 300. 000 zł a nic tam się nie dzieje. Radny D. Krysa 

zapytał czy budynek jest ubezpieczony i czy posiada wszelkie przeglądy. Dodał, że 

jego zdaniem środki te powinny zostać przeznaczone na coś innego. 

Radny D. Krysa przypomniał, że często pytał o remonty dróg w mieście uzyskując 

odpowiedź, że przy kolejnych budżetach będą wymieniane całe nakładki asfaltowe. 

Zapytał czy są już jakieś takie drogi wyznaczone do remontów. Radny D. Krysa 

zaproponował ulicę Kopernika, która usytuowana jest bezpośrednio przy cmentarzu  

i jest w fatalnym stanie technicznym. Dodał, że w przyszłości z pewnością zwiększy 

się też tam ruch kiedy zostanie uruchomiony żłobek. Radny D. Krysa zaapelował  

o zwiększenie środków na remonty dróg gruntowych, bo w całej gminie są one  

w fatalnym stanie.  

Burmistrz Drezdenka wyjaśniła, że budynek po „Kamizie” stał się majątkiem gminnym 

i został objęty wszelką opieką i przekazany pod zarząd PGKiM. Dodała, że w tym 

roku są plany dostosowania elewacji tego budynku, tak aby odpowiadał całemu 

urządzonemu terenowi czyli zlikwidowanie betonowego ogródka i wyłożenie tam 

takich płyt, które będą kompatybilne z resztą placu Wileńskiego oraz elewacją 

budynku sąsiedniego. K. Piotrowska podkreśliła, że celem działań jest to, żeby 

tworzyło to w końcu całość, żeby było to faktycznie eleganckie i ładne, tak jak 

przystoi na reprezentacyjny plac miasta. Dodała, że zgłaszają się osoby 

zainteresowane prowadzeniem działalności w tym miejscu. Wyraziła nadzieję, że 

faktycznie zostanie to sfinalizowane i wkrótce uda się pozyskać osobę, która  otworzy 

tam np. kawiarnię. W kwestii pytania dotyczącego dróg Burmistrz Drezdenka 

powiedziała, że jak najbardziej będą w tym roku wymieniane nakładki asfaltowe. 

Wyjaśniła, że środki na ten cel zostaną przeznaczone z wyniku budżetu i to  

w znacznej kwocie. 
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K. Piotrowska powiedziała, że w planach jest naprawa fragmentu wzdłuż cmentarza, 

gdyż odcinek tej drogi jest w fatalnym stanie technicznym. Dodała, że kontynuując 

naprawę konieczne są prace nawierzchni ul. Kopernika w kierunku ul. Pułaskiego. 

Burmistrz zauważyła, że równie fatalny jest stan ul. Słowackiego. Dodała, że ruszyła 

inwestycja al. Piastów czyli będzie wyremontowany duży odcinek drogi.  

K. Piotrowska powiedziała, że jest szansa, że jeszcze w tym roku również rozpocznie 

się bardzo duża inwestycja, mianowicie remont ul. Pierwszej Brygady, który jest 

bardzo wyczekiwany.  

Radna S. Słomińska w imieniu mieszkańców Goszczanowa zapytała jak wygląda 

sytuacja z wodociągiem. Dodała, że miało być zawarte porozumienie między Gminą 

Santok i Gminą Drezdenko i mieszkańcy pytają, co dalej. 

Burmistrz Drezdenka wyjaśniła, że sytuacja z porozumieniem z Gminą Santok nie 

jest jeszcze dokończona. Dodała, że aby nie wprowadzać w błąd to rozezna temat  

z kierownikiem Referatu Inwestycji i odpowie radnej na piśmie.  

Radna Pieluszczak-Suchodolska odnośnie zjazdów w Osowie przy posesji nr 13 

zapytała czy coś tam będzie robione.  

Burmistrz Drezdenka poinformowała, że były prowadzone na ten temat rozmowy  

z M. Antczak w Zarządzie Dróg Wojewódzkich. Wyjaśniła, że jest to problem dość 

złożony, ponieważ ten chodnik jest po prostu niszczony przez rolnika. K. Piotrowska 

powiedziała, że jest tam wąski zjazd. Dodała, że jest zapewnienie M. Antczak  

z Kłodawy, że ma pracownika który pomoże zaprojektować odpowiedni zjazd, który 

będzie miał parametry dostosowane do szerokości. Burmistrz Drezdenka 

powiedziała, że pomysły są dwa -  poszerzenie zjazdu lub przebudowa na pewnym 

odcinku chodnika, aby jego podbudowa dopuszczała nawet najechanie tirem. 

Dodała, że trzeba będzie pertraktować z osobą, która zniszczyła ten zjazd, aby 

wsparła tą inwestycję.  

Radny D. Matela-Libera nawiązując do odczytanych interpelacji powiedział, że droga 

gruntowa ul. Transportowa i ul. Pierwszej Brygady powinna zostać wykonana 

natychmiastowo. Dodał, że ludzie nie mają tam jak dojechać do swoich domów i firm 

(posiada dokumentację zdjęciową). Radny D. Matela-Libera powiedział, że taka 

sama sytuacja ma miejsce z ul. Sienkiewicza.  

Burmistrz Drezdenka powiedziała, że jak najbardziej uważa za zasadne naprawę, ale 

na pewno nie natychmiast, gdyż przy  takich warunkach, kiedy zalega woda jest to 

niewykonalne. 

Radny D. Matela-Libera zapytał czy jest możliwość uzupełnienia 5 m chodnika 

pomiędzy Milą a domem rodzinnym tj. przy ul. Pierwszej Brygady do czasu, kiedy 

ruszy remont.  

Burmistrz Drezdenka poprosiła, aby radny złożył to pytanie na piśmie, gdyż nie jest  

w stanie odpowiadać na takie detale. 

Zastępca Burmistrza M. Grzymałowski zapytał czy nie będzie remontowany cały 

odcinek ul. Pierwszej Brygady. 

Radny D. Matela-Libera stwierdził, że będzie remontowany, ale na dzień dzisiejszy 

brakuje tam chodnika. 

Burmistrz Drezdenka zauważyła, że jest szansa, aby ten remont rozpoczął się już 
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pod koniec roku. 

Radny D. Matela-Libera zauważył, że to jest za 8 miesięcy. Zapytał jak mieszkańcy 

mają się poruszać przez ten czas. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił, aby radny D. Matela-Libera złożył zapytanie 

w tej sprawie na piśmie.  

Radny D. Matela-Libera zauważył, że jest radnym i jednocześnie łącznikiem 

pomiędzy mieszkańcami a Urzędem. Dodał, że wypowiada się w imieniu 

mieszkańców. 

Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że  nieznajomość prawa, Statutu nie 

zwalnia radnego z jego przestrzegania. 

Radny D. Matela-Libera poprosił o przytoczenie podstawy prawnej dotyczącej 

możliwości zabierania głosu radnemu, jeśli mówi w imieniu mieszkańców.  

Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił radnego, aby zapoznał się ze Statutem. 

Radny D. Matela-Libera stwierdził, że widocznie Przewodniczący nie zna podstawy 

prawnej, skoro nie odpowiada na zadane pytanie. 

Radny D. Matela-Libera przypomniał, że ponad rok temu wystosował interpelację 

odnośnie renowacji pomnika Tadeusza Kościuszki. Zauważył, że minął rok a jeszcze 

żadna renowacja nie została przeprowadzona. 

Burmistrz Drezdenka powiedziała, że renowacja zostanie przeprowadzona. 

Kierownik Referatu Gospodarki Gminnej i Ochrony Środowiska Dorota Nowak 

poinformowała, że nie została jeszcze podpisana umowa na to zadanie. Dodała, że 

trwały poszukiwania kompetentnej osoby, która ma złożyć kosztorys.  

W odniesieniu do informacji, że problemem z remontem skrzyżowania ul. 

Marszałkowskiej z ul. Żeromskiego jest brak możliwości puszczenia ruchu inną drogą 

radny D. Matela-Libera powiedział, że jego zdaniem tranzyt można skierować nie 

przez Drezdenko tylko innymi miastami. 

Burmistrz Drezdenka powiedziała, że rozumiem że radny posiada wiedzę lepszą niż 

kierownik Rejonu Dróg Wojewódzkich w Kłodawie i być może kierownik powinna się 

od radnego uczyć w tym temacie, ale wydaje się, że M. Antczak jest kompetentną 

osobą i jej słowa traktuje naprawdę bardzo poważnie, gdyż od wielu lat zajmuje się 

tym tematem. 

Radny D. Matela-Libera powiedział, że na miejscu Burmistrz cały czas by ponaglał 

pracowników ZDW, aby przeprowadzili prace remontowe tego odcinka i puścili 

tranzyt inną drogą. 

Burmistrz Drezdenka K. Piotrowska powtórzyła, że rozmawiała na ten temat  

w zeszłym tygodniu z kierownikiem M. Antczak, natomiast ma w sobie tyle pokory, 

żeby wiedzieć, że  w niektórych tematach są ludzie mądrzejsi i po prostu żeby ich 

słuchać. 

Radny D. Matela-Libera przypomniał, że w dalszym ciągu Przewodniczący Rady 

Miejskiej nie ustosunkował się do pytania o podstawę prawną dotyczący braku 

możliwości wypowiadania się w imieniu mieszkańców. 

Przewodniczący Rady Miejskiej M. Suchecki stwierdził, że należy się zapoznać ze 

Statutem Gminy i nie zamierza dłużej z radnym dyskutować. 

Radca prawny M. Pieróg poinformował, że w § 18 ust. 4 lit. c Statutu poruszane są 
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kwestie o które pyta radny. 

Radny D. Matela-Libera poprosił o odczytanie treści przepisu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej M. Suchecki stwierdził, że widocznie radny  

D. Matela-Libera nie zna Statutu. 

Radny M. Czekajło zauważył, że chodnika na ul. Pierwszej Brygady brakuje od 

dobrych kilku lat, co wielokrotnie zgłaszał w poprzedniej kadencji. 

Radny D. Matela-Libera nawiązując do wypowiedzi radnego M. Czekajło zapytał czy 

w tej kadencji nie ma mówić o tym, że należy ten chodnik uzupełnić.  

Radny M. Czekajło zauważył, że skoro remont ma być zrobiony to niech będzie 

zrobiony raz a dobrze, bo jak się robi po łepkach to wygląda to tak jak wszędzie.  

Radny D. Matela-Libera stwierdził, że trzeba będzie czekać około 10 miesięcy, żeby 

ta droga została zrobiona. Zapytał jak mieszkańcy mają się poruszać po tym odcinku. 

Radna K. Kozicka zapytała czy radny D. Matela-Libera chce naprawić wszystkie 

drogi i chodniki w jeden rok. Zapytała czy radny potrafi zrozumieć, że jest 

zaplanowany remont i za 8 miesięcy będzie to wykonane czy nie dociera to do 

radnego.  

Radny D. Paluszkiewicz wracając do kwestii budżetu obywatelskiego przypomniał, że 

Zastępca Burmistrza M. Grzymałowski wspomniał, że ma być głosowanie „kartami” 

tylko w Urzędzie Miejskim. Zapytał czy dobrze zrozumiał. 

Zastępca Burmistrza M. Grzymałowski powiedział, że zamysł był taki, aby głosować 

tylko w Urzędzie Miejskim, ale jeśli będzie taka potrzeba to będzie można rozszerzyć 

głosowanie także na inne punkty, ale będzie to wówczas wyglądało podobnie jak  

w Urzędzie czyli za okazaniem dokumentu. 

Radny D. Paluszkiewicz zauważył, że jeżeli głosowanie będzie odbywało się tylko  

w Urzędzie Miejskim to wszystkie „wioskowe” projekty przepadną. 

Z-ca Burmistrza stwierdził, że nie ma problemu, może to wyglądać tak jak w ubiegłym 

roku. Dodał, że głównym sposobem oddawania głosu będzie głosowanie 

elektroniczne. 

Radny D.Matela-Libera zwracając się do radnej K. Kozickiej powiedział, że 

wypowiada się w imieniu mieszkańców a swoją wypowiedzią radna lekceważy 

postulaty mieszkańców. 

Radna P. Pieluszczak-Suchodolska w kwestii głosowania nad budżetem 

obywatelskim zapytała czy jeżeli będzie głosowanie komputerowe to czy z jednego 

komputera będzie mogła zagłosować tylko jedna osoba. Poprosiła o wyjaśnienie jak 

to będzie wyglądało. 

Zastępca Burmistrza uspokoił radną P. Pieluszczak-Suchodolską mówiąc, że przy 

oddawaniu głosu będzie trzeba podać swoje dane osobowe, prawdopodobnie numer 

telefonu albo adres email. 

Radna P. Pieluszczak-Suchodolska zapytała, co z osobami starszymi. 

M. Grzymałowski powiedział, że sprawa zostanie rozwiązana w ten sposób jak 

zasugerował radny D. Paluszkiewicz, że zorganizowane zostaną punkty. Dodał, że  

w głosowaniu internetowym będzie przydzielenia kwota i będzie można głosować nie 

tylko na jeden a na kilka projektów.  

Radna K. Kozicka nawiązując do wypowiedzi radnego D. Mateli-Libery powiedziała, 
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że nie będzie się wydawała z radnym w szermierkę słowną, bo radny notorycznie nie 

rozumie, co się do niego mówi. 

Radny R. Dolata powiedział, że miał okazję być na terenie Goszczanowa. 

Zaapelował do Rady, aby głębiej przyjrzeć się szkole w Goszczanowie przy 

planowaniu przyszłorocznego budżetu. Radny poinformował, że miał przyjemność 

porozmawiać z panią dyrektor, która zasygnalizowała, że z powodu braku 

infrastruktury m.in. boiska dzieci uczęszczają do szkoły w sąsiedniej gminie. Dodał, 

że w tej szkole jest 81 osób. 

Burmistrz Drezdenka nawiązując do sytuacji z poprzedniej sesji, na której nie była 

obecna i podczas której padło dość sporo zarzutów, co do niegospodarności czy 

braku wykorzystywania możliwości, jeżeli chodzi o dotacje, o pozyskiwanie środków 

zewnętrznych (zabytki), gdzie padło też bardzo dużo sugestii, że nie wykorzystywane 

są dotacje, jeżeli chodzi o obiekty sportowe powiedziała, że były to bardzo nietrafione 

i niesprawiedliwe oceny. Powiedziała, że Referat Realizacji Inwestycji i Zamówień 

Publicznych i Anna Oźminkowska, która zajmuje się pozyskiwaniem środków 

pozabudżetowych robi kawał dobrej roboty w kwestii zarówno ilości złożonych 

wniosków jak i skuteczność w ich pozyskiwaniu, a także kwoty jaka została 

pozyskana. Poprosiła, aby A. Oźminkowska odniosła się do zarzutów, które padły. 

A.Oźminkowska zatrudniona na stanowisku ds. zamówień publicznych i realizacji 

środków pozabudżetowych odnosząc się do trzech projektów (dwa były poruszane 

na sesji, natomiast trzeci był poruszony w mediach społecznościowych) wyjaśniła, że 

jeśli chodzi o konkurs na zabytki (na sesji padło, że Gmina przespała złożenie tego 

wniosku) to osobiście zamieszczała informacje z uwagi na to, że w poprzednim roku 

pomagała parafiom złożyć wnioski o dofinansowanie w ramach konkursu na zabytki. 

Dodała, że stąd współpraca z organizacjami pozarządowymi polegająca na tym, że 

jeżeli pojawi się informacja o możliwości wsparcia to takie informacje będą 

zamieszczane w mediach społecznościowych. A. Oźminkowska wyjaśniła, że dlatego 

zamieściła informacje na stronach internetowych, wcześniej analizując wszystkie 

możliwości kryteria wyboru operacji, tak aby Gmina również mogła się w jakiś projekt 

wpisać. Odpowiadając na uwagę, że nie został złożony wniosek, jeśli chodzi  

o zabytki na wieżę ciśnień (chodziło o aktualizację dokumentacji) wyjaśniła, że 

wszyscy medialnie wykorzystują takie informację, iż fundusze europejskie są na 

wyciągnięcie ręki, ale trzeba spełnić szereg kryteriów, żeby w ogóle wniosek nie 

odpadł ze względów formalnych. A. Oźminkowska powiedziała, że analizując 

możliwości otrzymania dotacji w tym konkursie (była możliwość otrzymania do 

100.000 zł a nie do 300.000 a taka kwota padła) i ostatnie lata dotychczasowych 

wyników konkursu w większości są to dotacje przeznaczone na zabytki sakralne, 

natomiast dotacje na roboty budowlane na jeden wniosek największa kwota wynosiła 

40.000 zł z tym,  że prace budowlane muszą odbyć się w roku, w którym roku została 

udzielona. Dodała, że średnio dofinansowanie na przygotowanie dokumentacji 

wynosiło do 10.000 zł, przy czym brak było możliwości wysłania wniosku na 

aktualizację dokumentacji, ponieważ obecna dokumentacja miała uzgodnienia i nie 

można było złożyć na coś, co miało już wydane decyzję pozwolenia na budowę. 

A. Oźminkowska wyjaśniła, że zostały przeanalizowane możliwości wparcia wieży 
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ciśnień i obecnie jest etap rozmów, uzgodnień z Urzędem Marszałkowskim. Dodała, 

że z uzyskanych informacji wynika, że będzie możliwość pozyskania dofinansowania 

w znacznie większej wysokości środków w ramach planowanego w czerwcu do 

ogłoszenia konkursu dotyczącego rewitalizacji obszarów zdegradowanych Lubuskie 

2020. A. Oźminkowska powiedziała, że wówczas trzeba będzie skupić całą uwagę  

i siły, aby wystartować w tym konkursie i uzyskać dofinansowanie na wieżę ciśnień. 

Zaznaczyła, że wieża jest to zabytek techniki i bodajże na przełomie 2017/2018 roku 

została wpisana jako zabytek techniczny. Kolejną kwestią poruszoną przez  

A. Oźminkowską była sprawa Sportowej Polski, która była omawiana przez radnego 

D. Matela-Libera. Powiedziała, że to jest konkurs, który będzie ogłoszony od 16 

marca do 3 kwietnia 2020 roku, do którego można składać wnioski na trzy typy 

projektów: przyszkolna infrastruktura sportowa, poprawa warunków treningowych 

(zwłaszcza jeśli chodzi o uprawianie sportów olimpijskich) oraz budowa nowej (nie 

przyszkolnej) infrastruktury sportowej. A. Oźminkowska poinformowała, że do 

pierwszej i trzeciej grupy możliwości dofinansowania wynoszą 33%, natomiast  

w drugiej grupie jest to 50% wydatków kwalifikowanych z tym, że całkowita wartość 

dofinansowania nie może przekroczyć kwoty 2.500.000,00 zł. Dodała, że  

w wytycznych programu są pewne ograniczenia, które należy spełnić np. trzeba 

posiadać decyzję pozwolenia na budowę czyli posiadać dokumentację techniczną.  

A. Oźminkowska wyjaśniła, że w tej perspektywie preferowane są projekty gotowe do 

realizacji. Dodała, że bez tych dwóch elementów nie można aplikować o te środki  

w chwili obecnej. A. Oźminkowska podkreśliła, że jeżeli Gmina chciałaby aplikować 

do tego projektu to w pierwszej kolejności musi zostać opracowana dokumentacja 

projektowa. Kolejnym tematem poruszonym przez pracownika Referatu Realizacji 

Inwestycji i Zamówień Publicznych jest kwestia sieci przesyłowej Drezdenko-Kosin 

oraz budowa wodociągu w miejscowości Karwin. Poinformowała, że został złożony 

wniosek do PROW-u, który otrzymał 17,5 punktów na wymaganych 12, natomiast na 

tym etapie nie jest oceniania merytoryka wniosku a jedynie sztywne kryteria, na które 

Gmina nie ma wpływu tj. podstawowy dochód podatkowy Gminy, średnia stopa 

bezrobocia w powiecie, wpisywanie się w jednolitą część wód powierzchniowych 

Prawo wodne, iloraz liczby mieszkańców korzystającej z sieci wodociągowej, iloraz 

ludności korzystającej z sieci kanalizacyjnej, wskaźnik zwodociągowania Gminy, 

budowa i przebudowa oczyszczalni ścieków, formy ochrony przyrody (park narodowy 

lub obszar Natura 2000) oraz gęstość zaludnienia. A. Oźminkowska poinformowała, 

że program w którym Gmina ubiegała się o dofinansowanie wynosił 1.664.328,00 zł  

a możliwość pozyskania na jednego beneficjenta w tym programie wynosi 

2.000.000,00 zł. Podkreśliła, że pracownicy Urzędu starają się realizować swoje 

zadania jak najlepiej. A. Oźminkowska powiedziała, że w okresie w którym jest 

zatrudniona udało się pozyskać znaczne  dofinansowanie - w 2019 roku złożono 12 

wniosków o dofinansowanie z tego jeden dotyczący wodociągu jest na liście 

rezerwowej i „Posiłek w domu i w szkole” nie otrzymał wsparcia. A. Oźminkowska 

poinformowała o złożeniu następujących projektów przez Referat Realizacji 

Inwestycji i Zamówień Publicznych: 

- wniosek na budowę żłobka, 
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- wniosek na utrzymanie tego żłobka, 

- wniosek na przebudowę al. Piastów, 

- wniosek na przebudowę ul. Pierwszej Brygady, 

- wnioski na otwarte strefy aktywności przy ul. Okrężnej oraz placu Sportowym, 

- wniosek na dofinansowanie na organizację radu rowerowego MTB, 

- wniosek na wodociąg, 

- wniosek na plac rekreacyjny w Zielątkowie – otrzymał wsparcie, 

- wniosek na utrzymanie Klubu Seniora Plus – otrzymał wsparcie, 

- wniosek na dofinansowanie na produkt turystyczny ziemi drezdeneckiej – otrzymał 

wsparcie. 

A. Oźminkowska zwróciła uwagę, że jest to bardzo dużo projektów i ogromna 

odpowiedzialność zespołu, który przygotowuje projekty począwszy od zamówień 

publicznych poprzez realizację inwestycji aż po budżet i finanse, które muszą te 

projekty otrzymać. Dodała, że na dzień dzisiejszy rozliczono projekty na kwotę ponad 

8.500.000,00 zł, w tym dofinansowanie na kwotę ponad 5.500.000,00 zł.  

A. Oźminkowska podkreśliła, że do tej pory we wszystkich skontrolowanych 

projektach nie zawarto żadnych uwag pokontrolnych. Przypomniała, że w 2020 roku 

będzie rozliczana inwestycja związana z al. Piastów w wysokości ponad 

5.200.000,00 zł. A. Oźminkowska powiedziała, że w ostatnich dwóch latach 

rozliczono inwestycje na ponad 20.000.000,00 zł, co stanowi bardzo dużą kwotę jak 

na tak małą Gminę z czego znaczna część to pozyskane środki. Dodała, że jest to 

końcówka perspektywy finansowej a bardzo dużo udało się osiągnąć.  

A. Oźminkowska powiedziała, że należy się bardzo rzetelnie przygotować do nowej 

perspektywy, bo będzie ona o wiele trudniejsza,  będzie VAT niekwalifikowany, 

będzie również niższy poziom dofinansowania ok. 70% i dlatego będą brane pod 

uwagę projekty bardzo dobrze przygotowane. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Przewodniczący Rady Miejskiej M. Suchecki ogłosił 5 minutową przerwę w obradach.  
Sołtys Lubiatowa D. Saj zaproponowała, aby z Urzędu wystosować pismo do Rady 

Powiatu oraz do Prezesa szpitala z zapytaniem o ilość lekarzy. Dodała, że sprawa 

dotyczy problemów na izbie przyjęć, które są zgłaszane przez mieszkańców.  

Sołtys Lubiatowa wyraziła nadzieję, że radni przyjadą na Dzień Lubiatowa, które 

odbędą 8 sierpnia i wezmą udział jako drużyna męsko-damska w turnieju piłki 

siatkowej. 

Sołtys Lubiatowa poinformowała, że podczas spotkania z sołtysami odbyła się 

rozmowa na temat organizacji dożynek. Dodała, że pomysł jest taki, aby w tym roku 

dożynki odbyło się na ludowo. 

Radny A. Kołwzan wracając do dyskusji na temat prowadzenia obrad powiedział, że 

mecenas powołał się na § 18 pkt 1, który mówi, że przewodniczący a w przypadku 

jego nieobecności upoważniony wiceprzewodniczący w szczególności pkt 4  

przewodniczy obradom i nadzoruje ich przebieg oraz w lit. c udziela i odbiera głos. 

Dodał, że przewodniczący nie może sobie w dowolny sposób odbierać radnemu 

głosu, ponieważ § 41 pkt 3 mówi – „Jeżeli temat lub sposób wystąpienia albo 

zachowania radnego w sposób oczywisty zakłócają porządek obrad bądź uchybiają 
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powadze sesji, Przewodniczący przywołuje radnego „do porządku”, a gdy 

przywołanie nie odniosło skutku może odebrać mu głos, nakazując odnotowanie tego  

faktu w protokole.” Radny A. Kołwzan zauważył, że radny D. Matela-Libera domagał 

się tylko odpowiedzi na swoje pytanie, więc nie zakłócał porządku obrad i nie 

uchybiał powadze sesji. Poprosił radnych i Przewodniczącego do stosowania się do 

§ 41 a nie tylko do § 18. 

Przewodniczący Rady Miejskiej M. Suchecki odnosząc się do wypowiedzi radnego  

A. Kołwzana powiedział, że nie zabrał głosu radnemu D. Mateli-Libery, kilkakrotnie 

prosił o zachowanie porządku obrad i o zachowanie powagi sesji. Dodał, że dlatego 

do odebrania głosu dziś nie doszło. 

Radny A. Kołwzan podkreślił, że apeluje do wszystkich radnych o pamiętanie o § 41. 

Radny D. Krysa zapytał czy jest ukończona dokumentacja na ul. Słoneczną (krótki 

odcinek). 

Radny D. Krysa zapytał dlaczego zostały wymienione drzwi na nowej sali  

w Grotowie. 

Burmistrz Drezdenka K. Piotrowska poprosiła o odpowiedź Kierownika Referatu 

Realizacji Inwestycji i Zamówień Publicznych D. Skrzypczaka. Dodała, że sesja to 

obrady Rady i bardzo często pojawiają się pytania dotyczące bardzo szczegółowych 

elementów, na które trudno odpowiedzieć bez sprawdzenia dokumentacji. Burmistrz 

zauważyła, że warto ze szczegółowymi pytaniami podejść do referatu i otrzymać 

odpowiedź od ręki, bo na sesji zapadają kluczowe decyzje, co do rozwoju Gminy. 

Kierownik Referatu Realizacji Inwestycji i Zamówień Publicznych D. Skrzypczak 

potwierdził, że trudno odpowiedzieć na pytania nie mając wglądu do dokumentacji. 

Poprosił, aby pofatygować się do referatu, jeżeli pytania dotyczą szczegółów. 

Odpowiadając na pytanie dotyczące wymiany drzwi w sali w Grotowie  

D. Skrzypczak poinformował, że ponieważ wykonawca zakończył inwestycję szybciej 

niż termin umowny nie przekazując jej do Gminy (Gmina nie chciała przekazania 

inwestycji ze względu na konieczność utrzymywania obiektu, który został szybciej 

wykonany) i nie zadbał o odpowiednią wilgotność w pomieszczeniu, więc drzwi ze 

względu na to, że są z płyty uległy zniszczeniu. Dodał, że drzwi zostały wymienione 

na koszt wykonawcy. W kwestii pytania dotyczącego ul. Słonecznej D. Skrzypczak 

poinformował, że projekt jest na ukończeniu. 

Radny D. Krysa zwracając się do Burmistrz Drezdenka powiedziała, że odnosi 

wrażenie, że jest bardzo często pouczany kiedy ma prawo zadawać pytania. Dodał, 

że jest radnym i ma prawo pytać a jeżeli ktoś nie ma czasu, aby spędzać go na 

sesjach to w Radzie nie jest jego miejsce. 

Burmistrz Drezdenka K. Piotrowska powiedziała, że to zupełnie nie w tym kontekście, 

bo podstawą jest, aby Radni pilnowali tego, co się dzieje w Gminie. Dodała, że 

bardziej chodzi o to, że nie na wszystkie pytania można odpowiedzieć tu i teraz bez 

spojrzenia w odpowiednie dokumentacje. K. Piotrowska powiedziała, że 

rozwiązaniem jest powrót do praktyki, że pytania będą odnotowywane a potem 

Kierownicy rozejdą się do swoich pokoi i po 20 lub 40 minutach przerwy nastąpią 

odpowiedzi na zadane pytania.  



30 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej M. Suchecki przypomniał, że jednym z tematów 

którym przygląda się Rada i nad którym pracuje jest sprawa biogazowni. Dodał, że 

przed sesją miał kilka zgłoszeń o zabranie głosu. Zgodnie z umową poprosił  

o zabranie głosu przedstawiciela osób zainteresowanych biogazownią. 

Przedstawicielka społeczeństwa powiedziała, że wie, iż został wywołany plan 

zagospodarowania przestrzennego w okolicach planowanej biogazowni. 

Przypomniała, że Burmistrz Drezdenka opowiadała, że tereny te są bardzo ładne, 

cenne, że jest Natura 2000 i obszary chronionego krajobrazu, Dolina Noteci. 

Stwierdziła, że oglądała wczorajszą komisję i chciałaby się dowiedzieć, gdzie 

zaczyna się obszar Natura 2000. 

K. Piotrowska odpowiedziała, że obszar Natura 2000 rozpoczyna się wraz ze ścianą 

lasu. 

Przedstawicielka mieszkańców zauważyła, że w listopadzie Burmistrz, mówiła że  

w dokumentach inwestora obszar Natura 2000 zaczyna się 100 m od granicy działki. 

Burmistrz zaprosiła do Referatu Nieruchomości i Gospodarki Przestrzennej w celu 

zapoznania się z analizą map. 

Reprezentantka mieszkańców zauważyła, że na sesji można usłyszeć, że  

w Grotowie śmierdzi, powiedziała, że w Drezdenku też będzie śmierdziało. Dodała, 

po wizycie radnych i przedstawicieli Urzędu na Litwie twierdzono, że tam substraty 

nie leżą dłużej jak 24 godziny. Stwierdziła, że 24 godziny to znaczy 365 dni w roku. 

Kobieta powiedziała, że tereny obok będą zadbane i nie powstaną na nich kurniki, 

ale to co będzie leżało będzie śmierdzieć. 

Kobieta zapytała czy Burmistrz nie podpisała, nie przedłużyła inwestorowi decyzji 

środowiskowej, czy będzie coś się działa w tym temacie, czy sprawa będzie 

procedowana, gdyż inwestor postawił tablicę, co znaczy że będzie coś tam robione. 

Zapytała co miała na celu wycieczka na Litwę. Przedstawicielka powiedziała, że to 

był potencjalny nabywca tych biogazowni, ale nie wiadomo czy on to weźmie, bo 

może się zgłosić jeszcze pięciu następnych i odbędą się wyjazdy w pięć następnych 

miejsc. Zdaniem reprezentantki przeciwników biogazowni wyjazd nie miał sensu. 

Zapytała na jakim etapie jest sprawa w Kancelarii prawnej, która ma być opłacona 

kwotą bodajże 17.000 zł, czy odpowiedź zostanie wydana po wybudowaniu 

biogazowni. Odbiegając od tematu biogazowni kobieta poruszyła sprawę ścieżki 

rowerowej w stronę Rąpina - zapytała kiedy ona będzie rowerowo-piesza i kiedy 

ścieżka do Trzebicza będzie rowerowo-piesza, bo według znaków to jest ścieżka 

tylko rowerowa a szumnie była otwarta jako dla rowerzystów i dla pieszych.  

Burmistrz Drezdenka podkreśliła, że opinia publiczna i Rada Miejska została 

poinformowana przez obecną władzę o temacie biogazowni, który od 2012 roku 

przez rok 2013 i 2014, gdzie były decyzje środowiskowe, do 2016 r., gdzie wydano 

decyzję pozwolenia na budowę kończące sprawę nikt o tym nie wiedział. Dodała, że 

pod tymi decyzjami jest podpisany Andrzej Kozubaj były wiceburmistrz  

z upoważnienia byłego burmistrza Macieja Pietruszaka, są to rzeczy w których 

obecna władza nie brała udziału i ich nie procedowała. K. Piotrowska powiedziała, że 

nie zmienia to faktu, że musi się z tym problemem zmierzyć, ponieważ jest to temat 

ważny dla Drezdenka i jak widać bardzo ważny dla społeczności. Dodała, że stąd 
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pierwszą reakcją na informację było przekazanie jej wszystkim a nie zamiatanie pod 

dywan, nie wspominanie mimochodem na sesji, że jak coś będzie to będę 

informować jak to robił Andrzej Kozubaj, który nigdy później nie poinformował a który 

dwukrotnie zaproszony na sesję nigdy się nie stawił, aby zmierzyć się z problemem. 

K. Piotrowska powiedziała, że chce się zmierzyć z tym problemem i robi to na tyle na 

ile umie. Dodała, że może robi to trochę nieudolnie, może ten wyjazd na Litwę  

w ocenie jednych był niepotrzebny a w ocenie drugich wręcz przeciwnie, bo może 

pogłębili swoją wiedzę a dla budżetu Gminy nie jest to coś, co w tak trudnym temacie 

będzie ważyło. Burmistrz Drezdenka powiedziała, że jeżeli w ocenie społeczeństwa 

decyzja ta była nieudolna to przeprasza, bo pierwszy raz mierzy się z takim 

problemem. K. Piotrowska podkreśliła, że bardzo ważne jest, że trwają rozmowy  

o tym, ale także pisma, które wpłynęły, dlatego stworzono pismo informujące o akcji 

społeczności i wysłano je do Starostwa Powiatowego (gdzie zostało wydane 

pozwolenie na budowę), do RDOŚ (gdzie stwierdzono, że nie ma konieczności 

wydawania opinii dotyczącej wpływu na środowisko) i do potencjalnego inwestora. 

Kolejnym działaniem wymienionym, przez Burmistrz Drezdenka była kontrola 

prawna, bo nie jest to oczywisty temat, który można rozwiązać jednym podpisem. 

Podkreśliła, że ochrona środowiska i zawiłości prawne z tym związane a przede 

wszystkim szerokość tematu jest tak ogromna, że nie chciała cedować go na barki 

prawników Urzędu ze względu na to, że mają tyle bieżących spraw że muszą działać 

tutaj, ale także dlatego, że jest tu potrzebna bardzo specjalistyczna opinia.  

K. Piotrowska powiedziała, że miała świadomość, że nie są to małe pieniądze 

dlatego poprosiła Radę o opinię czy faktycznie powinna wydać te pieniądze, która 

jednomyślnie dała delegację, że takie działanie będzie prawidłowe. Dodała, że kilka 

dni zajęło skanowanie wszystkich dokumentów a ostateczny termin wynikający  

z umowy to 13 marca. Burmistrz zadeklarowała, że jeżeli będzie to wcześniej to 

wszystkie ustalenia zostaną społeczeństwu przekazane. Poinformowała, że kolejnym 

działaniem jest wywołany dzisiaj plan miejscowy, który jest tym, co można zrobić po 

decyzjach. W kwestii odmowy przedłużenia decyzji środowiskowych K. Piotrowska 

poinformowała, że we wniosku były dwa postulaty - pierwszy to przedłużenie decyzji 

środowiskowej, natomiast drugi to możliwość wprowadzenia etapowania inwestycji. 

Dodała, że dobrą informacją jest odmowa bez drążenia tematu, bo jeżeli inwestycja 

jest niechciana to roztrząsanie tego tematu nie ma sensu. Burmistrz Drezdenka 

powiedziała, że Starostwo Powiatu Strzelecko-Drezdeneckiego prowadzi kontrolę 

Inspektora Nadzoru Budowlanego, co do decyzji wydanej przez Starostwo i okaże się 

jakie będą ich ustalenia, czy znajdą umocowanie prawne, żeby wygasić decyzję 

pozwolenie na budowę. W kwestii postawienia tablic informacyjnych K. Piotrowska 

powiedziała, że jej zdaniem to była po prostu odpowiedź na wszczęcie kontroli przez 

Starostę. Burmistrz poinformowała, że dzisiaj otrzymała maila, że inwestor planuje 

spotkanie na piątek o godz. 16:00. Podkreśliła, że fakt jest taki, że mierzy się  

z problemem, który dostała w spadku, ale mierzy się z nim najlepiej jak potrafi a 

padają oskarżenia z każdej strony. Burmistrz Drezdenka zauważyła, że zawsze 

można powiedzieć po co wydawać na opinię prawną, żeby na drugi dzień powiedzieć 

dlaczego nie zrobiono opinii prawnej, można powiedzieć dlaczego nie wywieszono 
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plakatów na temat spotkania, żeby na drugi dzień powiedzieć, że rozwieszono 

plakaty, bo z pewnością jest w tym jakiś interes. Dodała, że nie chce się już 

ustosunkowywać do hejtu prowadzonego na Facebook-u, bo naprawdę zależy jej na 

tym, żeby ochronić miasto przed smrodem,  żeby zadbać o ten teren i robi to na wiele  

sposobów. K. Piotrowska podkreśliła, że nie złamie prawa. Dodała, że były sugestie, 

aby zrezygnować z inwestycji, żeby zerwać umowę z wykonawcą a nie ma żadnej 

umowy, Gmina nie jest stroną żadnej umowy a wydała w 2014 i 2015 decyzje 

administracyjne, więc nie mam czego zerwać. Wyraziła nadzieję, że ta inwestycja nie 

będzie realizowana na terenie gminy Drezdenko. 

Mieszkaniec gminy Drezdenko poinformował, że zgodnie z informacją podaną przez 

ministra rolnictwa o godz. 12:15 w Agrobiznesie kilka dni temu, biogazownia można 

powstać tam, gdzie są fermy. 

Przewodniczący Rady Miejskiej M. Suchecki poprosił o wypowiedź kolejną osobę 

sugerując, aby wziąć pod uwagę to, co już zostało powiedziane, aby się nie 

powtarzać. 

Przedstawiciel mieszkańców powiedział, że otrzymał informacje, że w decyzjach 

pozwolenia na budowę biogazowni widnieje zapis, że ma ona powstać 1200 m od 

obszaru Natura 2000, co jest nieprawdą, gdyż działki te przylegają do obszaru 

Natura 2000. Podziękował Burmistrz Drezdenka za zajmowanie się sprawą, jednak 

prawnik który zajmuje się kwestią biogazowni powinien wiedzieć, że należy wystąpić 

o zaprzeczenie powództwa, aby inwestor nie mógł działać. Mężczyzna powiedział, że 

jeżeli prawnik z tym wystąpi to mieszkańcy uwierzą, że działa dla dobra sprawy. 

Zauważył, że radni pojechali na Litwę, po czym pokazali społeczeństwu „kupeczkę”  

z folią i odchodami, a należało nagrać jak to wszystko działa. Reprezentant 

społeczeństwa powiedział, że nie był na wycieczce za państwowe pieniądze, ale był 

w miejscowości Brzoza, gdzie dowiedział się, że tamtejsi mieszkańcy, aby uniknąć 

budowy biogazowni zorganizowali zebranie, na którym powiedzieli, że się nie godzą. 

Dodał, że z mieszkańcami gminy Drezdenko się nikt nie liczył. Mężczyzna 

powiedział, że zebrano ok. 4000 podpisów przeciw budowie biogazowni. Stwierdził, 

że jemu wolno powiedzieć „około” 4000, ale urzędnikowi, który wykonuje opinie  

o zezwoleniu na budowę nie wolno napisać „około” 1200 m czy „około” 90 m, bo to 

jest przestępstwo. Przedstawiciel społeczeństwa powtórzył, że z mieszkańcami nikt 

się nie liczy a wszystko jest ustawione. Zapytał czy rzeczywiście dokumenty, które są 

w Gminie objęte są klauzulą „ściśle tajne”. Wyjaśnił, że od 18 lutego zarejestrowane 

jest stowarzyszenie i zapytał czy teraz zostaną udostępnione dokumenty, aby 

dowiedzieć się jakie korzyści będzie miała Gmina a jakie kary trzeba będzie płacić od 

tej umowy. Po uzyskaniu informacji, że nie ma żadnej umowy mężczyzna zapytał 

dlaczego mieszkańcy są straszeni, że trzeba będzie płacić kary. 

Przewodniczący Rady Miejskiej M. Suchecki podkreślił, że walczymy w jednej 

sprawie i nie jest to decyzja obecnie rządzących, co wyjaśniła już Burmistrz.  

Przedstawicielka mieszkańców poinformowała, że reprezentuje grupę mieszkańców, 

która jest stowarzyszeniem zwykłym pod nazwą Społeczne Towarzystwo Obrońców 

przyrody STOP, którego celem jest obrona przyrody właśnie przez przed czymś 

takim o czym od listopada jest mowa. Dodała, że biogazownia jest tam, gdzie kurniki 



33 

 

a to, że radni przegłosowali, że obok biogazowni nie będzie czegoś takiego jak 

kurniki i inne „smrodliwe” inwestycje niczego nie zmieni. Wyjaśniła, że podejrzewa, iż 

skoro radni przegłosowali tą uchwałę to gdzieś z tyłu głowy jest biogazownia. Danuta 

Zych poprosiła, aby Burmistrz nie jęczała, gdyż ma do powiedzenia więcej i też umie 

stroić miny. Powtórzyła, że podjęta uchwała nie gwarantuje, że za 2-3 lata nie 

zostanie zmieniona. Wyjaśniła, że uważa tak dlatego, że każdej biogazowni 

towarzyszą potężne kurniki z których jest zysk z prądu, z ciepła, z gazu. 

Przedstawicielka Stowarzyszenia STOP powiedziała, że nikt nie będzie zaglądał do 

cystern (jak proponowała Burmistrz na poprzedniej sesji) i sprawdzał, co wiozą 

potężne ciężarówki. Dodała, że na początek będzie to gnojowica, jakieś opady kurze, 

pomiot kurzy, itd. a później dla dobra społecznego, żeby nie jeździć pod domami, nie 

rozwalać domów, nie niszczyć do końca dróg będzie propozycja, żeby obok 

wybudować kurniki. D. Zych podkreśliła, że tak jest wszędzie nawet obok tej 

biogazowni na Litwie, bo oglądając to w internecie można zobaczyć, że są tam 

kurniki. Poinformowała, że Stowarzyszenie zostało założone po to, żeby obronić 

miasto przed biogazownią, a nie jest trudna sprawa. D. Zych powtórzyła raz jeszcze 

to co powiedziała do Burmistrz Drezdenka, że wystarczy jeden podpis, bo gdyby 

wówczas Burmistrz zadecydowała, że oddaje spółkę do sądu za niespełnianie 

określonych warunków, ze względu na wiele wątpliwości odnośnie działek lub 

zaskarżyć pozwolenie na drodze administracyjnej ze względu na brak konsultacji 

społecznych to można było sprawę zakończyć. Podkreśliła, że konsultacje społeczne 

zostały przeprowadzone przez społeczeństwo czego efektem jest 4000 odpowiedzi 

na „nie”. Kolejną sprawą o której powiedziała reprezentantka STOP-u było 

naruszenie dóbr osobistych, gdyż tam budują się młodzi ludzie, którzy nie otrzymali 

informacji że będzie biogazownia, co narusza ich dobra osobiste. D. Zych stwierdziła, 

że należy w sądzie złożyć wniosek o zabezpieczenie powództwa, który wstrzyma 

każdą budowę, na każdym etapie. Zadeklarowała, że Stowarzyszenie to zrobi,  

a Burmistrz tylko powtarza, że zrobi wszystko, wszystko a nawet to że nie powie  

o zebraniu, na które zaprosił inwestor. D. Zych zacytowała wczorajsze słowa 

Burmistrz Drezdenka, która powiedziała: „były prowadzone rozmowy z Dyrektorem 

Centrum Promocji Kultury o możliwości wynajęcia sali na takie spotkanie, ale na 

dzień dzisiejszy nie doszło do podpisania umowy na wynajem”. Dodała, że umowa 

nie została podpisana, ale zgoda na wynajem sali została podpisana. D. Zych 

przypomniała, że Burmistrz Drezdenka poinformowała również, że nie została 

wniesiona opłata za wynajem sali, a taką opłatę wniesiono w ubiegłym tygodniu na 

co są dowody. Przedstawicielka Stowarzyszenia STOP stwierdziła, że słowa „zrobię 

wszystko” są to tylko puste słowa, bo za tymi słowami kryje się coś, co 

społeczeństwu ciągle grozi. Dodała, że chciałby, aby Burmistrz nie mówiła o 

działkach, na których kiedyś nie powstaną kurniki, tylko powiedziała „ja nie chcę 

biogazowni”. D. Zych zauważyła, że dzisiaj to trochę bardziej wybrzmiało, ale nigdy 

do tej pory nie wybrzmiewało tak, aby być przekonanym. Dodała, że nie może 

wierzyć komuś, kto przekręca fakty przeinacza, nie dopowiada, co jest bardzo 

bolesne. Reprezentantka STOP-u poinformowała, że wielokrotnie zwracała się do 

Urzędu z wnioskiem o udostępnienie informacji publicznej na które w odpowiedzi 
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otrzymała postanowienia o odmowie wszczęcia postępowań w sprawie przedłużenia 

terminu decyzji środowiskowej. Dodała, że w dokumentach tych nie jest napisane, że 

Burmistrz Drezdenka nie chce biogazowni tylko napisane jest że w niniejszej sprawie 

należy wskazać, że wniosek jest przedwczesny czyli, że można złożyć ten wniosek 

później. D. Zych zacytowała kolejną odpowiedź: „Odpowiadając na wniosek  

o udostępnienie informacji publicznej informuję że Regionalna Dyrekcja Ochrony 

Środowiska wydała decyzję dotyczącą działek 496/12, 496/13 obręb Osów”, 

natomiast 3 dni później: „Burmistrz Drezdenka informuje, że 23 stycznia 2020 r. do 

tutejszego urzędu wpłynęło 3865 jednolitych wniosków mieszkańców gminy 

Drezdenko i gmin ościennych dotyczących sprzeciwu, co do budowy biogazowni 

rolniczych na działkach ewidencyjnych 469/13”. D. Zych zapytała czy to znowu 

czeski błąd. Dodała, że 469/16 istnieje i leży przy ścieżce rowerowej. Zapytała czy na 

tą działkę wydano decyzję i tam ma być budowana biogazownia, czy na innych 

działkach, które są 5 m od obszaru Natura 2000. Przedstawicielka Stowarzyszenia 

STOP przedstawiła kopię decyzji z 2015 podpisaną przez Reginę Netyks w której na 

czarno wykreślone są nazwy firm a o którą wystąpił radny D. Matela-Libera. Dodała, 

że Stowarzyszeniu nie udostępniono nazw tych firm, a wiadomym jest, że zmieniają 

się one jak kalejdoskopie. D. Zych poinformowała, że w tej  decyzji o ustaleniu 

warunków zabudowy są pieczątki, mapy i w pkt. 3.2 napisane jest, że kierunek 

studium tereny rolne i tereny objęte zakazem zabudowy, na terenie inwestycji 

znajduje się stanowisko archeologiczne, teren leży w sąsiedztwie objętego ochroną 

na podstawie przepisów o ochronie przyrody Natura 2000, decyzja nie wymaga 

przeprowadzenia oceny RDOŚ, w granicach inwestycji należy zapewnić odpowiednią 

ze względu na funkcje i wielkość obiektów ilość miejsc postojowych, realizację 

inwestycji należy prowadzić w sposób zapewniający ochronę uzasadnionych 

interesów osób trzecich”. Zapytała czy interesy społeczeństwa są nieuzasadnione.  

D. Zych podkreśliła, że mieszkańcy chcą żyć spokojnie na terenie na którym jest 

Natura 2000, nie wąchać smrodów, nie zamykać okien kiedy temperatura będzie 

wynosiła ponad 30 stopni. Przedstawicielka Stowarzyszenia zauważyła, że   

w uzasadnieniu jest napisane, że decyzja wydana została po zasięgnięciu opinii 

Regionalnego Dyrektora Ochrony Środowiska w Gorzowie Wielkopolskim  

i Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego w Drezdenku. Stwierdziła, że 

Inspektor Sanitarny w Drezdenku pozwolił na budowę a prawda jest taka, że sanepid 

zarekomendował badanie oddziaływania na środowisko. Kontynuując cytowanie 

treści decyzji D. Zych powiedziała, że tam będzie biomasa roślinna, odchody 

zwierzęce, kiszonka, kukurydza itd. ale także obornik kurzy. Zastanawia się skąd 

skoro nie będzie kurników. D. Zych czytając decyzję poinformowała, że 

przedsięwzięcie realizowane będzie na terenach rolnych w odległości ok. 1200 m 

(zapytała, który dokument dopuszcza wyrażenie „około”) od obszaru objętego 

ochroną na podstawie ustawy o ochronie przyrody. Reprezentantka Stowarzyszenia 

STOP cytując treść decyzji przeczytała, że pierwsza, najbliższa zabudowana działka 

położona jest w odległości około 900 m od proponowanej budowy. Dodała, że po 

zmierzeniu okazało się, że dokładnie 960 m, a powinno być co najmniej 1000.  

D. Zych powiedziała, że podziwia R. Netyks, bo co innego pisze, a co innego robi, do 
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czego trzeba mieć naprawdę wielkie umiejętności. D. Zych cytując kolejne fragmenty 

decyzji odczytała, że co najmniej jedna działka sąsiednia dostępna z tej samej drogi 

publicznej jest zabudowana w sposób pozwalający na określenie wymagań 

dotyczących nowej zabudowy, teren ma dostęp do drogi publicznej. Dodała, że nie 

ma, gdyż jest to droga leśna o numerze 503 wyjeżdżona przez samochody 

ciężarowe, nie jest to droga publiczna a należąca do lasu, natomiast do działek 

dojazdu nie ma. D. Zych przeczytała, że zgodnie z warunkami określonymi  

w miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego albo w decyzji o warunkach 

zabudowy i zagospodarowania przestrzennego wyraża się zgodę, jeżeli nie narusza 

to chronionego prawem interesu publicznego oraz osób trzecich. Przedstawicielka 

Stowarzyszenia podkreśliła, że STOP zostało stworzone po to, żeby to zastopować  

i nie dopuścić do tego, aby na tej ziemi  istniało coś takiego jak biogazownia, które są 

wyrzucane z wielu miejsc na zachodzie. Zwróciła uwagę, że to jest jeden wielki 

przekręt z numerami działek, z odległościami, z nieinformowaniem ludzi. D. Zych 

powiedziała, że adwokat Stowarzyszenia będzie miał co robić, ale przede wszystkim 

napisze dwa pozwy i zatrzyma budowę. Dodała, że będzie to zrobione bez względu 

na to czy Burmistrz pomoże czy nie, bez względu na to czy radni pomogą czy nie, bo 

nadal nie wiadome jest który radny jest za a który przeciw, a tak naprawdę tylko radni 

D. Matela-Libera i Ł. Kołwzan opowiedzieli się, że są przeciw. 

Przewodniczący Rady Miejskiej M. Suchecki powiedział w imieniu własnym, radnych 

i Burmistrz Drezdenka, że wszyscy są przeciw biogazowni i wszystkie działania 

skierowane są w tym kierunku, aby temu zapobiec. Dodał, że działania D. Zych 

odczuwa jako atak w stronę władzy. M Suchecki wyraził nadzieję, że praca, którą 

Stowarzyszenie włożyło dla dobra sprawy ma na celu wspólne działanie a nie 

atakowanie siebie nawzajem. 

D. Zych wyraziła nadzieję, że spotkanie przyniosło pewien efekt. Poprosiła, aby 

Burmistrz poinformowała Stowarzyszenie STOP o efektach pracy kancelarii prawnej. 

W związku z tym, że władza publicznie mówi, aby działać razem D. Zych poprosiła  

o rzeczywiste działanie wspólne, bo „zgoda buduje a niezgoda rujnuje”. 

Przewodniczący Rady Miejskiej M. Suchecki podkreślił, że wspólny cel powinien tylko 

łączyć, dać siłę i zjednoczyć bez wzajemnych oskarżeń, pomówień, itd.  

Burmistrz Drezdenka K. Piotrowska powiedziała, że insynuacje, nieprawdy, obelgi 

pod jej adresem bierze „na klatę” i nie będzie nawet tego komentować, bo pewne 

rzeczy w ogóle nie są potrzebne. Dodała, że ustosunkuje się tylko do niektórych 

spraw, które jednak w jakiś sposób bolą czy dotykają. K. Piotrowska powiedziała, że 

jeżeli chodzi o budowanie teorii spiskowych dotyczących tego, że po wystąpieniu 

inwestora o przedłużenie decyzji środowiskowej napisane zostało (zgodnie  

z prawem), że wniosek jest nieterminowy, to tylko uratowało sytuację. Dodała, że 

gdyby napisać tak jak sugeruje D. Zych, że jest odmowa, ponieważ Burmistrz nie 

chce biogazowni to potraktowano by Urząd jako niepoważną instytucję.  

K. Piotrowska podkreśliła, że to jest Urząd i tu działa się w granicach prawa, na 

podstawie prawa i odpowiedź na wniosek, że „nie”, bo burmistrz czegoś nie chce lub 

chce jest infantylna. Dodała, że byłoby to nie do przejścia. W kwestiach prawnych 

Burmistrz Drezdenka powiedziała, że rozstrzygnie je kancelaria, dlatego poprosiła  
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o odrobinę cierpliwości. K. Piotrowska zapytała radnych i pracowników Urzędu 

uczestniczących w wizycie na Litwie czy naprawdę była to wycieczka. Stwierdziła, że 

zgodnie z jej wiedzą na 2 lub 3 dni przed świętami osoby te spędziły 20 godzin  

w autokarze, aby być kilka godzin na miejscu. Powtórzyła, że będzie brała „na klatę” 

oskarżenia o jakieś fałszerstwa, przekręty, niedomówienia, bo to jest jej obowiązek 

mimo, że nie dotyczą czasów od kiedy objęła urząd Burmistrza.  

Przedstawiciel społeczeństwa Andrzej Zych (były Sołtys Kosina) nawiązując do 

wspomnianego przez Burmistrz Drezdenka przestrzegania prawa poruszył sprawę 

wyborów w Kosinie. Powiedział, że dwa miesiące wcześniej wiedział, że nie będzie 

ponownie Sołtysem, gdyż nawet w Urzędzie była mowa, że wreszcie w Kosinie 

będzie normalny Sołtys (ma nagranie). A. Zych stwierdził, że takiego cyrku jak 

podczas wyborów w Kosinie jeszcze w życiu nie widział, gdyż urodził się w Kosinie  

a ponad pół ludzi, którzy brali udział w wyborach nie znał. Stwierdził, że Burmistrz  

K. Piotrowska przyjechała na wybory z prawnikiem, aby łamać prawo wyborcze. 

Burmistrz Drezdenka zapytała czy A. Zych oskarża ją o sfałszowanie wyborów 

Sołtysa w miejscowości Kosin. 

Mieszkaniec Kosina A. Zych potwierdził, że złamane zostało prawo. 

A.Zych zapytał czy prawdą jest, że „tatuś” Burmistrz Drezdenka pracuje w powiecie  

w zamian za pracę dla Wiesława Sawickiego na stanowisku Sekretarza. 

Burmistrz Drezdenka powiedziała, aby A. Zych skierował to pytanie do Starosty 

Strzelecko-Drezdeneckiego, który jest odpowiedzialny za zatrudnienie w Starostwie 

Powiatowym. 

Radna P. Pieluszczak-Suchodolska odnosząc się do wypowiedzi D. Zych 

powiedziała, że nie ma pojęcia o sprawie biogazowni toczącej się w Powiatowej 

Stacji Sanitarno-Epidemiologicznej w Drezdenku, gdyż pracując w tej instytucji ma 

zupełnie inne zadania. Dodała, że jeżeli są jakiekolwiek wątpliwości to należy zwrócić 

się na piśmie do Państwowego Inspektora Sanitarnego. W kwestii biogazowni radna 

P. Pieluszczak-Suchodolska powiedziała, że zawsze była przeciwna tej inwestycji, co 

widać po Radzie i nie rozumie skąd wątpliwości. 

Radna Elżbieta Turostowska stwierdziła, że nie wierzy w to co tutaj momentami się 

dzieje. Dodała, że warto bardzo często nawiązywać do  § 41 Statutu, bo o powadze 

obrad Rady powoli się zapomina. Nawiązując do wypowiedzi D. Zych radna  

E. Turostowska, powiedziała, że od listopada radni naciskali na Burmistrz 

Drezdenka, żeby temat możliwości budowy i realizacji inwestycji jaką jest 

biogazownia był bardziej transparentny. Dodała, że te elementy, które się dzieją  

i niezadowolenie społeczeństwa jest także niezadowoleniem Rady. Radna  

E. Turostowska podkreśliła, że zarówno Rada jak i Urząd jest przeciwko budowie 

biogazowni. Przypominała, że Rada w zupełnie innym składzie funkcjonuje od 2019 

roku a decyzja była podjęta w 2015 roku i nie przez Radę. Radna E Turostowska 

powiedziała, że Rada nie jest przeciwko mieszkańcom tylko przeciwko budowie 

biogazowni i należy wspólnie działać w sprawie a nie zarzucać sobie tego, co jest 

robione albo dlaczego robione jest tak wolno. Przypomniała, że takie stanowisko było 

przedstawiane od dawna. Radna E. Turostowska powiedziała, że wszyscy zdziwieni 

są tym, że nie zostały przeprowadzi konsultacje społeczne wtedy, gdy powstawała  
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i była podpisywana decyzja. Wyraziła nadzieję, że po dzisiejszej sesji rzeczywiście 

wielu mieszkańców będzie wiedziało, że działanie ma miejsce w jednym kierunku – 

przeciwko budowie biogazowni.  

Przewodniczący Rady Miejskiej M. Suchecki zachęcił raz jeszcze do wspólnych 

rozmów nie tylko na sesji. 

Radny Ł. Kołwzan powiedział, że w tej sprawie troszeczkę zawiodła etyka 

urzędnicza. Dodał, że poprzedni burmistrzowie chowają głowy w piasek,  

a wiadomym jest, że oni odpowiadają między innymi za ten stan rzeczy. Radny  

Ł. Kołwzan stwierdził, że niestety na tej sali ani razu nie pojawił się ani Starosta, ani 

Nadzór Budowlany a również są odpowiedzialni. Zauważył, że cały czas obwinia się 

obecną Radę i obecnego Burmistrza. Radny Ł. Kołwzan powiedział, że jeśli 

przedstawiciele mieszkańców zwrócą się do Burmistrz Drezdenka, aby pokazała 

dokumenty to z pewności zostaną one udostępnione. W kwestii stwierdzenia, że 

działka nie jest uzbrojona rady Ł. Kołwzan zapytał czy Urząd ma prawo odmówić 

wydania decyzji administracyjnej w sprawie uzbrojenia terenu. 

Burmistrz Drezdenka K. Piotrowska podkreśliła, że nie ma żadnych planów 

inwestycyjnych, co do uzbrojenia tamtego terenu, a może to uwzględnić plan 

miejscowy.  

Radny D. Matela-Libera przypomniał wypowiedzi radnego D. Krysa odnośnie 

informacji, że podczas wizyty na Litwie inwestor powiedział, że jeśli będzie sprzeciw 

mieszkańców to możliwe, że biogazownia nie powstanie. 

Radny D. Krysa wyjaśnił, że delegacja nie miała możliwości spotkania z prezesem 

firmy, ale faktycznie taka była sugestia jednego z jego przedstawicieli. Zacytował 

wypowiedź: „jeżeli społeczeństwo lokalne nie będzie nas chciało to my tutaj nie 

zainwestujemy”. Radny D. Krysa powiedział, że być może po to jest zorganizowane 

spotkanie z Inwestorem, aby tą kwestę wyjaśnić. 

Radny D. Matela-Libera zapytał czy jest możliwość, aby Urząd poinformował  

o spotkaniu z Inwestorem np. na Facebooku lub w formie plakatów rozwieszonych na 

terenie miasta. 

Burmistrz Drezdenka K. Piotrowska powiedziała, że oczywiście że jest taka 

możliwość. Wyraziła nadzieję, że nie będzie to zarzutem, że inwestycja w ten sposób 

jest promowana. K. Piotrowska podkreśliła, że jeśli jest taka potrzeba to jak 

najbardziej można to umieścić na stronie internetowej i Facebooku Urzędu 

Miejskiego zachęcając mieszkańców do wzięcia udziału w spotkaniu.  

Przewodniczący Rady Miejskiej M. Suchecki stwierdził, że Gmina jest za tym, aby 

poinformować mieszkańców, ale aby to nie było później użyte jako zarzut, że 

inwestycja jest promowana. 

Przewodniczący Rady Miejskiej M. Suchecki poinformował, że wstępny termin 

planowej sesji Rady Miejskiej ustalony został na 25 marca br. o godz. 16:00, 

natomiast wspólne posiedzenie komisji 23 marca br. o godz. 17:00.  

Zastępca Burmistrza M. Grzymałowski zwracając się do D. Zych potwierdził, że 

spotykają się w piątek o godz. 16:00 na spotkaniu z inwestorem, na którym zostaną 

pokazane sprzeciwy mieszkańców. 
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Ad. 17 
Wydanie opinii w sprawie rozłożenia na raty zaległości z tytułu czynszu za lokal 
mieszkalny 
Burmistrz Drezdenka K. Piotrowska poinformowała, że sytuacja dotyczy zaległości 

podatkowych z tytułu najmu lokalu mieszkalnego, które wynoszą 21.773 zł. Dodała, 

że przyczyną takiego stanu rzeczy jest oczywiście trudna sytuacja materialna oraz 

brak pracy. K. Piotrowska poinformowała, że wnioskodawca wnioskuje o rozłożenie 

na raty. Wyjaśniła, że osoba ta nie reagowała na wezwania, na wszczęcie 

postępowania, na próby podjęcia działań dopiero jak wszczęto egzekucję komorniczą 

złożyła wniosek o rozłożenie zaległości na raty. Zdaniem Burmistrz Drezdenka 

powinno się dać tej osobie szansę zawieszając egzekucję komorniczą i wyrażając 

zgodę na rozłożenie zaległości na raty z zastrzeżeniem, że jeżeli ta osoba nie będzie 

się wywiązywać z ustaleń to po 3 miesiącach umowa przestaje obowiązywać  

i następuje kontynuacja egzekucji komorniczej.  

Radni nie wnieśli uwag. 

Głosowano w sprawie wydania pozytywnej opinii w sprawie rozłożenia na raty 

zaległości z tytułu czynszu za lokal mieszkalny (wniosek i opinia stanowią 

odpowiednio załączniki nr 23 i 24 do niniejszego protokołu). 

Wyniki głosowania: 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Michał Czekajło, Radosław Dolata, Adam Kołwzan, Łukasz Kołwzan, Karolina 

Kozicka, Damian Matela-Libera, Andrzej Miron, Dariusz Paluszkiewicz, Paulina 

Pieluszczak-Suchodolska, Sylwia Słomińska, Mariusz Suchecki, Elżbieta 

Turostowska 

BRAK GŁOSU (1) 

Dariusz Krysa 

NIEOBECNI (2) 

Sebastian Dukaczewski, Tomasz Walczak 

 

Ad. 18 

Zamknięcie obrad XXVII sesji Rady Miejskiej w Drezdenku. 

Z uwagi na wyczerpanie wszystkich punktów porządku obrad Przewodniczący Rady 

Miejskiej M. Suchecki podziękował wszystkim za udział i XXVII sesję Rady Miejskiej 

uznał  za zakończoną. 

 

Sporządziła:  

Joanna Ambroziak 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej 

 

/-/ Mariusz Suchecki 


